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خبر
دنیای هوادار یاد وخاطره شهداء بویژه »مرتضی بازلی«

 و »رجبعلی بکشلو« که یازدهم اسفندماه ۱۳۶۵ 
به مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

آموزش

»سرپرست معاونت برنامه ریزی و توسعه 
منابع وزارت آموزش و پرورش« خبر داد:

تسویه پرداخت های پرسنلی 
آموزش و پرورش تا پایان سال

وزارت  منابع  توسعه  و  برنامه ریزی  معاونت  سرپرست 
آموزش و پرورش با تشریح شرایط مالی، گفت: با همکاری 
خوب سازمان برنامه و بودجه کشور و خزانه داری کل کشور 
در تلاشیم تمامی پرداخت های پرسنلی تا قبل از پایان 

سال انجام شود.
»سعید عسکری« - سرپرست معاونت برنامه ریزی و توسعه 
منابع وزارت آموزش و پرورش- روز گذشته در گردهمایی 
مشترک اعضای شورای معاونان و مدیران کل آموزش و 
پرورش سراسر کشور که در اردوگاه شهید باهنر تهران برگزار 
شد، اظهار کرد: تعامل دو طرفه یکی از عوامل تسریع در 
انجام امور مالی است. با تلاش های صورت گرفت تمام 
دریافت  را  مالی جاری،  در سال  یافته  بودجه تخصیص 
کردیم هرچند هزینه ها افزایش یافته است اما بودجه سال 
جاری، از نظر ریالی نسبت به سال گذشته از رشد خوبی 
برخوردار است. ضروری است؛ مدیران کل آموزش و پرورش 
استان ها، بودجه هر ردیف بودجه ای را در همان محل، 

هزینه کنند.
وی با تاکید بر صرف جویی در هزینه ها، ادامه داد: با تلاش 
های صورت گرفته بودجه تخصیصی سال ۱۴۰۱ آموزش و 
پرورش افزایش یافته است البته تعدادی از استان ها پیش 
بینی خوبی از درآمدها و هزینه ها ارائه دادند که در تدوین 

بهتر بودجه پیشنهادی موثر بود.
سرپرست معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع از تلاش 
برای افزایش پوشش بیمه ای خبر داد و تصریح کرد: در 
سال مالی جاری، با تلاش های صورت گرفته اعتبار سنوات 
ارفاقی ایثارگران و معلمان استثنایی دریافت و به ادارت 

کل آموزش و پرورش استان ها پرداخت  شده است.
وی ادامه داد: استفاده از نیروهای متخصص در حوزه های 
مالی امری ضروری است لذا مدیران کل، در به کارگیری 
از پیش دقت  باید بیش  نیروها در سمت های حساس 
کنند. با توجه به اتمام سال مالی، اسناد مالی به موقع 
ارائه شود تا پرداخت های پرسنلی قبل از پایان سال انجام 
شود. لذا ارائه گزارش اعتبارات پرداختی سال جاری و نحوه 

بستن سال مالی باید با نهایت دقت انجام شود.
اعتبارات تخصیص  بر  مازاد  تعهد  بر عدم  تاکید  با  وی 
در  اختصاصی  درآمد  هزینه  و  دریافت  داد:  ادامه  یافته، 
استان ها باید با برنامه و براساس قوانین و مقررات باشد. 
درآمد  کرد  هزینه  نحوه  بابت  جامعی  دستورالعمل  لذا 

اختصاصی به استان ها ارسال خواهد شد.
سرپرست معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع، اذعان کرد 
که، ضروری است مدیران کل با توجه به پایان سال نهایت 
همکاری و تعامل را با معاونت های برنامه ریزی و توسعه 
منابع داشته باشند. وی از تلاش دستگاه های ذی ربط برای 
تسویه پرداخت های پرسنلی تا پایان سال خبر داد و افزود: 
بخشنامه نقل و انتقالات و ساماندهی نیروی انسانی در 

هفته آینده به استان ها ارسال خواهد شد.
وزارت  عمومی  روابط  و  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش  به 
آموزش و پرورش، عسکری در پایان خاطرنشان کرد: نظارت 
کاملی بر ارقام دریافتی و هزینه کرد آن در سطح استان 
صورت گیرد و به بهترین شکل ممکن و بهترین خروجی 

ممکن هزینه ها انجام شده دارای اثر بخشی باشد.

سرمقاله

از عوامل ایجاد تا راه های کاهش آن؛

اندرحکایتِ فقری که در »اینجا« مطلق است

در  مطلق«  »فقر  ریشه کنی  همواره  اخیر  سال های  در 
اعلام شده  دولت ها  اصلی  برنامه های  از  یکی  کشور، 
است. اما بنا به دلایل مختلف، مقابله با فقر نیازمند 
نبود یک  به علتِ  برنامه جامع و فوری است و  یک 
از  دقیقی  اطلاعات  کشور،  در  فقر  از  جامع  تعریف 
گسترش فقر در دسترس نیست، یعنی همان معضلی 
که باعث شده، برنامه های مقابله با فقر نیز کارایی لازم 

را نداشته باشد. 
تورم،  نرخ  رشد  چون  متعددی  عوامل  از  ناشی  فقر 
افزایش سرسام آور قیمت ها در بازار، بیکاری، عملکرد 
ضعیف مسئولان در مدیریت اقتصاد به همراه کاهش 
مهمی،  عوامل  چنین  و  است  کشور  ارزی  درآمدهای 
باعث شده تا سفره قشر ضعیف و کم درآمد جامعه 
روز به روز کوچک تر شود. در صورتی که ما در کشوری 
بسیاری  ظرفیت های  و  قابلیت ها  دارای  که  هستیم، 

است و نباید تا این حد فقیر داشته باشد. 
اما به هرجهت، ضعف های موجود باعث شده تا بخش 
مشکلات  با  و  فقیر  کشور  جمعیت  از  توجهی  قابل 
که  سال  هر  شوند،  مواجه  قابل توجهی  اقتصادی 
می گذرد، با رشد نرخ تورم، بر تعداد افراد فقیر جامعه 
هم افزوده خواهد شد. شاید افرادی که تا سال گذشته 
به  توجه  با  اکنون  بودند،  جامعه  متوسط  قشر  جزء 
گرانی ها و افزایشِ محسوسِ نرخ تورم، حتی زیر خط 

فقر قرار گرفته باشند. 
اقدامات  مهم ترین  از  یکی  فقر،  با  مبارزه  برای  باری؛ 
شناخت و جلوگیری از ایجاد عوامل گوناگونی است که 
منجر به ایجاد یا تشدید فقر و نابرابری می شوند. در حال 
حاضر یکی از موثرترین عوامل ایجاد فقر و نابرابری، 
سیستم های  خصوصاً  سیستم،  عملکرد  در  اختلال 
دولتی است که زمینه و بستر لازم را برای بروز انواع 

فسادهای مالی فراهم می کند. بدون شک، فساد یکی 
از عوامل مهم تشدید فقر و نابرابری در جامعه است.

رشد  کاهش  از  ناشی  شرایط  به  توجه  با  طرفی  از 
اقتصادی، تورم مزمن، تحریم و... و فقدان وجود راهبرد 
فقر  جمعیت  بر  خاص  شرایط  این  در  فقر  با  مقابله 
اضافه خواهد شد. پس می توان اینطور استدلال کرد 
که، اصلی ترین سیاست برای کاهش فقر، مبارزه با فقر 
نیست، بلکه پیشگیری از فقر است. یعنی سیاست هایی 
را دنبال کنیم که تورم را بدنبال خود نیاورد، ارزش پول 
ملی را حفظ کنیم، سعی کنیم قیمت ها بالا نرود، تورم 
جدی  بطور  تورم زا  سیاست های  از  و  کنیم  کنترل  را 

دوری کنیم.
تولید را محور قرار دهیم تا سرمایه ها به تولید جذب 
شوند که این خود اشتغال مولد را به ارمغان می آورد 

و به تبع آن ایجاد درآمدی برای نیروی کار می شود، 
قدرت خرید بالا می رود و این مهم، بطور مضاعف باعث 
افزایش رونق اقتصادی و تولید بیشتر خواهد شد که 
در سایه این امر، توزیع عادلانه درآمدها صورت می گیرد 
و فقر کاهش می یابد و در نهایت تورم مهار و امید به 

آینده و اعتماد اجتماعی ایجاد می شود. 
و  تورمی  یعنی سیاست ضد  فقرزدایی  پس سیاست 
حمایت از تولید ملی، حال با توجه به توضیحات فوق به 
این نتیجه می رسیم که در مجموع، راهکارهای عنوان 
اقتصادی، سیاسی،  شده خواهان اصلاح ساختارهای 
اجتماعی و فرهنگی در کشور است. در حقیقت کاهش 
فقر در جامعه با افزایش نرخ رشد اقتصادی و توزیع 
و  اولین  جامعه،  مختلف  اقشار  میان  درآمد  عادلانه 

مهمترین گام های تحقق عدالت اجتماعی و رفع فقر 
است و این امر جز با نگاهی کلان و رویکردی جامع به 
نمای ساختارهای موجود در جامعه میسر نخواهد شد. 
گرچه شایان ذکر است که، موضوع فقر تنها با وضع 
فقر  وضعیت  و  شد  نخواهد  حل  مقررات  و  قوانین 
اقتصاد بستگی زیادی به متغیرهای کلان دارد و  در 
سیاست های کاهش فقر که در قالب سند کاهش فقر 
تهیه می شود، باید با سیاست های کلان اقتصادی که 
ثبات در محیط اقتصاد کلان را برقرار می کند، همراه 

باشد. 
فقر  زمينه  در  دولت  سياست هايی  انقلاب  اوايل  از 
زدايی يعنی توجه به تامين كالاهای اساسی به قيمت 
يارانه اي، زير پوشش قرار دادن افراد نيازمند در قالب 
و  شهيد  بنياد  امام،  امداد  كميته  بهزيستی،  سازمان 
بيمه  گسترش  مسكن،  تعاونی های  ايجاد  آن،  نظاير 
اجتماعی، گسترش خدمات آموزشی رايگان و مانند آن 
تا حدودی در كاهش فقر موثر بوده است. مسلماً رفع 
كامل فقر نيازمند پيش شرط های فراوانی است كه با 
شرايط خاص و در گرو رشد و توسعه اقتصادی محقق 

می شود. 
رشد اقتصادی نيازمند ايجاد بسترهای نهادی و قانونی 
تورم مزمن،  با  مقابله  آن جمله،  از  فراوانی است كه 
رقابتی كردن فعاليت های اقتصادی، حذف يا كاهش 
موانع ورود به فعاليت های اقتصادی، ارائه تسهيلات 
ارزان قيمت به فعاليت های كوچك و متوسط بمنظور 
ايجاد  ایجاد فرصت های شـغلی،  افـزايش بهره وری و 
بازارهای  به  بمنظور دسترسی طبقه ضعيف  امكانات 
فقرا،  به  قيمت مسكن  ارزان  تسهيلات  ارائه  و  مالی 
هدفمند كردن يارانه ها، رایگان شدن آموزش و بهداشت 
پوشش  ارائه  اجتماع،  ضعيف  طبقه  برای  درمان  و 
تامين اجتماعی، مبارزه با رانت جويی و فساد، حاکمیت 
قوانين،  اجرای  به  عملی  التزام  و  جامعه  در  قانون 
نیازهای  به  مسئولان  بيشتر  هرچه  مسئولیت پذيری 
جمعيت،  كنترل  سياست های  اعمال  فقیر،  افراد 
واگذاري صنايع دولتی، آزادسازی تدريجی و نظیر آن ها 
دولت  آرمانی  هدف  مهمترين  می تواند  همه  و  همه 
را كه همان مقابله با فقر و نابرابری اجتماعی است 

محقق كند.

سرپرست بهزیستی تهران گفت: در سال جاری 
تعداد کودکان پسر که به مرحله پذیرش و 
فرزندخواندگی  رسیده اند ۶۰ درصد و تعداد 
قبول  است.  بوده  درصد   ۴۰ دختر  کودکان 
شهرستان های  کلیه  در  کودکان  سرپرستی 
استان تهران انجام می شود اما آمار تهران، ری 

و شمیرانات  بالاتر است.
او می گوید: عدم تناسب بین تعداد متقاضیان 

به ویژه متقاضیان طفل دختر و تعداد کودکان دارای شرایط فرزند خواندگی،  فرهنگ 
سازی در خصوص ایجاد تناسب جهت افزایش تعداد متقاضیان طفل پسر، کودکان معلول، 
بیماری خاص و کودکان دارای پیگیری درمانی و کودکان بالای ۷ سال از جمله  مشکلات 
اصلی فرزند خواندگی است.  گفتنی است؛ طی ۹ ماهه اول سال در مجموع ۳۳۲ کمیته 
فرزندخواندگی در استان تهران تشکیل شد که ۱۱۹ کمیته مربوط به تهران است، همچنین 
در مجموع ۲۴۲ فرزند به خانواده های متقاضی فرزند تحویل داده شده که از این تعداد ۱۱۲ 

خانواده مربوط به شهر تهران است.

»برقراری« -مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی 
کشاورزان، روستاییان و عشایر- در گفت و گویی 
درخصوص بیمه کارگران گفت: بر اساس توافقی 
که با اتحادیه تامین نیاز صنفی کردیم کارگران 
فصلی که فاقد پوشش بیمه اجتماعی هستند 

می توانند تحت پوشش صندوق قرار گیرند.
مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستاییان و عشایر در ادامه صحبت های خود 

تصریح کرد: با اجرای این طرح قریب به ۳۰۰ هزار نفر از کارگران ساختمانی و فصلی کشور از مزایا 
و تعهدات بلندمدت صندوق بیمه اجتماعی شامل بازنشستگی، ازکارافتادگی کلی و بازماندگان 

برخوردار خواهند شد.
شایان ذکر است؛ مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر در پایان 
خاطر نشان کرد که، با امضای تفاهمنامه همکاری بین صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستاییان و عشایر و اتحادیه تعاونی های تامین نیاز صنفی استادکاران، کارگران ساختمانی و 

فصلی کشور، کلیه شاغلان فصلی در سراسر کشور بیمه خواهند شد.

»سرپرست بهزیستی« خبر داد:

۱۰۱۵ خانواده متقاضی 
فرزندپذیری بوده اند

»مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی روستاییان« خبر داد:

کارگران فصلی
 بیمه می شوند

رفاه و تعاون

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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اجتماعی

اقتصاد کلان

تاکید »رییس جمهور« 
بر ارزان سازی سفره مردم؛

قیمت رسمی گوشت، 
مرغ و برنج اعلام شد

جهاد  وزارت  بازرگانی  معاونت  مقام  -قائم  راد«  »سعید 
کشاورزی- از کاهش قیمت گوشت منجمد و برنج خارجی 
بر اساس تصمیم ستاد تنظیم بازار دولت خبر داد. وی با 
اعلام این خبر افزود: روز یکشنبه تصمیمات خوبی در جلسه 
بازار دولت در حوزه کالاهای اساسی گرفته شد و  تنظیم 
بحث تامین و عرضه کالاهای اساسی طوری برنامه ریزی 
شده که هیچ مشکلی در این زمینه وجود ندارد. در کالاهای 
اساسی برای همه استان ها سهمیه در نظر گرفته شده و از 
طریق ادارات کل پشتیبانی امور دام و بازرگانی دولتی در حال 

تامین و عرضه است.
وی با بیان اینکه رئیس جمهوری همیشه بر ارزان سازی 
سفره مردم تاکید دارند، افزود: در بحث مرغ و تخم مرغ با 
قاطعیت اعلام می کنیم که آرامترین سال را شاهد هستیم. 
قیمت مصوب مرغ کیلویی ۳۱ هزار تومان است و ۳۱ هزار 
تومان بالاترین قیمت عرضه مرغ است. یعنی مرغ گرم از ۲۸ 
هزار تومان تا ۳۱ هزار تومان عرضه می شود. همچنین قیمت 
مرغ منجمد هم کیلویی ۲۰ هزار تومان است. همچنین در 
حال برنامه ریزی برای صادرات مرغ و تخم مرغ نیز هستیم. 
به گفته این مقام مسئول روغن و شکر با قیمت های مصوب 

قبلی عرضه خواهد شد.
راد که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، خاطرنشان 
کرد: گوشت گرم گوساله در حال حاضر با قیمت هر کیلو ۱۴۰ 
هزار تومان به صورت بسته بندی و ۱۲۰ هزار تومان چرخکرده 
مخلوط توزیع می شود. شرکت پشتیبانی امور دام هم به 
منظور حمایت از دامداران و تولید اقدام به خرید تضمینی 

دام سبک و سنگین از دامداران کرده است.
قائم مقام معاونت بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در پاسخ 
به این سوال که آیا وزارت جهاد برای ذخیره سازی و کنترل 
قیمت اقلام مورد نیاز ماه رمضان هم برنامه دارد؟ اظهار 
کرد:برای تامین اقلام مورد نیاز ماه رمضان مانند برنج، شکر، 
روغن و خرما تدابیری اتخاذ شده است. با انجمن خرما و 
کشاورزان استان های خرماخیز جلساتی برگزار کردیم و خرما 
نیز ذخیره شده است و با قیمت های مناسب در اختیار مردم 

قرار خواهد گرفت.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه توزیع برنج 
خارجی چگونه می تواند قیمت برنج ایرانی را کاهش دهد؟ 
گفت: امسال به دلیل خشکسالی و کمبود برداشت برنج از 
اراضی زیر کشت، تولید برنج حدود ۳۰ درصد از سال های 
قبل کمتر شد. نیاز سالانه کشور به برنج ۳میلیون ۵۰۰ هزار 
تا ۳میلیون و ۶۰۰ هزار تن است که از این میزان  حدود 
۲میلیون و۳۰۰ هزار تن از تولید داخل و مابقی از واردات 
تا یک  امسال حدود یک میلیون و۵۰۰  تامین می شود. 

میلیون و ۶۰۰ هزار تن برنج برداشت کردیم.
راد در ادامه تشریح کرد: برای مثال در شهریور ماه قیمت برنج 
هاشمی در گیلان ۳۵ هزار و۳۰۰ تومان و در مازندران ۳۹ 
هزار تومان بود که این عدد در بهمن ماه به ترتیب به ۶۳ و 
۶۶ هزار تومان رسید. وزارت جهاد کشاورزی برای اولین بار 
در راستای کنترل قیمت برنج نرخ خرده فروشی برنج را اعلام 
کرد که قیمت برنج فجر و شیرودی و ندا بین ۴۲ تا ۴۵ هزار 
تومان و برنج عنبربو ۳۸ هزار تومان تعیین شد. همچنین 
این وزارتخانه نیز با توزیع برنج هندی، تایلندی و پاکستانی 

توانست قیمت برنج ایرانی را در بازار کاهش دهد.
قائم مقام معاونت بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی تصریح 
کرد: در مورد برنج نیز در ستاد تنظیم بازار دولت تصمیماتی 
گرفته شد. قرار است برنج هندی از کیلویی ۲۴ هزار تومان به 
۱۸ هزار و ۵۰۰ تومان، برنج پاکستانی از ۲۵ هزار تومان به ۲۰ 
هزار تومان برسد و برنج تایلندی نیز با قیمت هر کیلو ۱۲ هزار 
و ۵۰۰ تومان عرضه شود. همچنین قرار است گوشت منجمد 

گوساله نیز با قیمت هر کیلو ۱۰۰ هزار تومان عرضه شود.

نگاه

جامعه

اندر حکایتِ »ماست را کیسه کردن«؛

نظارت را نظارتی باید!

خبر خوش برای بازنشستگان؛

زمان پرداخت عیدی بازنشستگان اعلام شد

یکی از فاکتورهای مهم اعتماد شهروندان به دستگاه های 
اجرایی دولتی، به نحوه عملکرد و نظارت آن ها بر قیمت 
اجناس و کیفیتشان باز می گردد. البته شایان ذکر است؛ 
این نظارت بر اقلام مصرفی را نباید تنها در کنترل قیمت 
درج شده بر روی آن ها خلاصه کرد. چرا که ممکن است، 
این  اما  بماند؛  ثابت  قیمت یک کالا در طی چند ماه 
سوال همیشه مطرح بوده و هست که آیا همان جنس با 
گذشت زمان، حجم، میزان و کیفیتش پایدار باقی مانده 

یا رو به زوال گذاشته است؟ 
بطور مثال هنگامی که از طرف دولت دستوری مبنی بر 
کاهش و یا ثابت ماندن قیمت اقلام مصرفی و ضروری 
خانوارها صادر می گردد؛ واکنش بازار نسبت به آن پیام 
می تواند میزان کارایی چنین دستوراتی را به شهروندان 
نشان دهد. در این حوزه، سه گزینه احتمالی را می توان 
تصور کرد. یکی آن که در قبال حکم صادر شده، سمعاً 
گفته  فروشندگان  و  تولیدکنندگان  از جانب  و طاعتی 
سبز  چراغ  تا  و  شده  فریز  اجناس  قیمت  و  می شود 
به  آینده، هیچ مرجعی  در  افزایش  برای  دولت  قانونی 
خود جرات ترقی نرخ ها را نمی دهد و نتیجه به خوبی 
برای مصرف کننده پایان می یابد. اما یک حالت دومی 
وجود دارد و آن هم این است که حتی با حکم صادر 
شده نیز، بعضی تولیدکنندگان و فروشندگان اعتنایی به 
این امر نمی کنند و همچنان که تاکنون عمل کرده اند، 
راه خود را در پیش گرفته و اگر نگوییم تصاعدی بلکه 
زیرپوستی به افزایش بها مبادرت می ورزند. در اینجا دیگر 
باید گفت، هم سخنِ دستگاه دولتی صادرکننده حکم، به 
هیچ انگاشته شده و هم در این مقوله مصرف کننده بی نوا 

متضرر گشته است. 
روش  از  حتی  که  دارد  وجود  سومی  حالت  یک  اما 
دوم نیز باید آن را ناجوانمردانه تر برشمرد، اینکه بعضی 
از تولیدکنندگان در ظاهر به دستور صادر شده احترام 
می گذارند و قیمت ها را اضافه نمی کنند اما در ترفندی 
بسیار زیرکانه چنان از طول و عرض و در بعضی مواقع از 
وزن اجناس می کاهند که حتی بازرسان تعزیرات نیز شاید 
با چشم غیرمصلح و یا بدون بهره مندی از ترازوی های 
البته  اقلام شوند.  اشتباه در محاسبه وزن  دقیق دچار 
مشتری مظلوم بر حسب این که هرروزه برای خرید به 
مغازه رجوع می کند، با حس ناخودآگاه خود پی می برد که 
این کالا نسبت به گذشته کوچکتر و یا از حجم داخلی 

بسته بندی کاسته شده و هوای فشرده بیشتری به پاکت 
یا قوطی تزریق شده است؛ اما چه کند؟ )بطور مثال درباره 
چیپس و پفک، پنیرهای بسته بندی شده، حلواشکری و... 

این اتفاق قابل مشاهده است.(
این باره  در  مغازه دار  به  اعتراض  با  مواقع  بعضی  حتی 
جواب می شنود که: قیمت این جنس چند ماه است که 
ثابت است و تغییر نکرده. اما این مغازه دار باهوش دیگر 
به این نکته اشاره نمی کند که شاید نرخ تغییر نکرده اما 
حجم که کاهش یافته و علاوه بر آن، کیفیت نیز روندی 
نزولی داشته است. حال باتوجه به تصمیمی که توسط 
فرمانداری و نهادهای نظارتی در شهرستان برای کنترل 
بازار انجام شده است و اکیپ هایی نیز برای اینکار فعال 
گردیده اند؛ ضمن به فال نیک گرفتن این امر و آرزوی 

موفقیت برای این خدمتگزاران، یادآوری یک نکته مهم 
است و آن هم این که ناظران نباید از رنِدی سودجویان 
در کاهش وزن اجناس و یا کیفیت آن ها غافل شوند. چرا 
که هرچه قدر هم که بها اجناس ثابت باشد اما مرغوبیت 
آن ها کاهش یابد این نظارت دیگر چندان بهره ای را برای 
شهروندان در پی نخواهد داشت و بیشتر رزومه عملکردی 
خواهد بود برای فعالیت نهاد ها جهت انعکاس به مراجع 

بالاتر. 
به  باید  که  دیگری  مهم  نکته  مذکور  موارد  کنار  در 
تولیدات  بهداشتی  وضعیت  شود  بررسی  دقیق  شکل 
ارائه  خلق الله  به  مغازه ها  در  که  است  محصولاتی  و 
شاهد  شهرستان  خبرهای  در  مثال  بطور  می گردند. 
بودیم که یک واحد غیرمجاز در حال تولید همبرگرهای 
غیربهداشتی از نان خشک های فاسد و استخوان مرغ 

و... بوده و محصول خود را متاسفانه اخیراً در اسلامشهر 
و یا در سطح دیگر شهرستان های کشور توزیع  کرده و یا 
شخصی در منزل مسکونی اش در حال تولید پودرهای 
شستشوی لباس غیرمجاز با برند و کارتن یک شرکت 

مجاز و مشهور بوده است. 
نظر به مطالب آورده شده و بعضاً شکایاتی نیز که برخی 
مواقع از شهروندان در این باره شنیده می شود؛ اکنون باید 
پرسید؛ آیا می توان موارد این چنینی را بعنوان اولین و 
آخرین خیانت بعضی افراد شیاد به سلامتی چند صد 
هزار نفر از مردم شهرستان برشمرد؟ به یقین پاسخ این 
سوال منفی است. چرا که همیشه هستند، راهزنانی که 
نگاهشان به جیب مردم است و سلامتی هموطنانشان 
باحضور ماموران  برای مثال  ندارد.  برای آن ها اهمیتی 
بعضی  از  ناگهانی  سرکشی  و  بهداشتی  یا  تعزیراتی 
مغازه ها از بقالی گرفته تا اغذیه فروشی ها و... می توان 
از انواع تولیدات بدون نشان استاندارد و حتی در بعضی 
مواقع با استاندارد جعلی و یا استاندارد تاریخ گذشته پرده 
برداشت که با صحت شهروندان و به خصوص کودکان و 
نوجوانان معصوم بازی می کنند، مانند انواع لواشک های 
غیراستاندارد و یا ساندویچ هایی که اصلا معلوم نیست از 

چه محصول و برندی استفاده شده و... 
پس باید گفت نظارت دستگاه های اجرایی هنگامی مفید 
و ارزنده است که به صورت همه جانبه و مستمر باشد 
نه مقطعی و گذرا. شایان ذکر است؛ به همان میزان که 
محصولات کشاورزی آبیاری شده با پساب فاضلاب ها 
می تواند جان شهروندان را به دام خطر اندازد؛ به همان 
میزان و شاید بیشتر نیز تولیدات مواد غذایی غیراستاندارد 
و زیرزمینی دشمن سلامتی است. پس نظارت را نظارتی 
کنیم که افراد سودجو و شیاد به عبارت قدیمی ها »ماست 
ها را کیسه کنند«. در غیر این صورت نظارت چیزی جز 
در حد یک کلمه »نظارت« باقی نخواهد ماند و در سایه 
همین فرآیند، دزدان سلامتی، آرامش جسمی و روانی 
مردم را به یغما خواهند برد و با رندی جیب هایشان را پر 
می کنند. و چیزی که باقی می ماند شهروندانی هستند با 
بیماری های مختلف که در وضعیت هزینه های سرسام آور 
درمانی جانشان در خطر است. در پایان گفتنی است؛ 
با نزدیک شدن به ایام عید نوروز که در حدود دوماه تا 
آن فاصله داریم توقع ساکنان شهر از نهادهای نظارتی 
دولتی برای برخورد بی چون و چرا با گرانفروشان و راهزنان 
سلامت و جیب مردم به مراتب بیش از پیش احساس 

می شود.

از  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  عیدی  واریز 
عیدی  پرداخت  یکشنبه  روز  از  شده،  آغاز  یکشنبه 
بازنشسته های تامین اجتماعی آغاز شده است. اما 
هنوز برای همه بازنشستگان کشوری عیدی برایشان 
آگاه در پاسخ به این  واریز نشده است؛ یک منبع 
زمانی  چه  کشوری  بازنشستگان  عیدی  که  سوال 
بازنشستگان  عیدی  پرداخت  گفت:  می شود  واریز 

کشوری از شب گذشته آغاز و تا پایان امروز ادامه 
دارد.

مدیرکل تامین اجتماعی غرب تهران در پاسخ به این 
سوال گفت: بازنشستگان و مستمری بگیرانی که به 
هر علتی تا پایان هفته جاری عیدی دریافت نکردند، 
با تلفن ۱۴۲۰ یا با مراجعه به واحد مستمری بگیران 
شعب نسبت به عدم واریزی عیدی خود اقدام کنند.

۶۰۰هزار  و  میلیون  یک  امسال  بازنشستگان  عیدی 
تومان خواهد بود؛ البته این رقم مبلغ ثابت عیدی 
حق  عنوان  به  تومان  ۴۰۰هزار  بازنشستگان  است؛ 
همسر دریافت می کنند. همچنین به ازای هر فرزند 
خود ۱۵۰هزار تومان دریافت خواهند کرد. یعنی یک 
۴۵۰هزار  و  میلیون  دو  ۳فرزند، حدود  با  بازنشسته 

تومان عیدی خواهد گرفت.

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 

نظارت دستگاه های اجرایی هنگامی مفید و ارزنده است که به صورت همه جانبه و مستمر باشد نه مقطعی و گذرا. 
شایان ذکر است؛ به همان میزان که محصولات کشاورزی آبیاری شده با پساب فاضلاب ها می تواند جان شهروندان را به 

دام خطر اندازد؛ به همان میزان و شاید بیشتر نیز تولیدات مواد غذایی غیراستاندارد و زیرزمینی دشمن سلامتی است. پس 
نظارت را نظارتی کنیم که افراد سودجو و شیاد به عبارت قدیمی ها »ماست ها را کیسه کنند«. 

ماسک های یکبار مصرف پس از 7 ساعت تعویض شود!
روانشاد، دکتری ویروس شناسی پزشکی با تاکید بر اهمیت استفاده از ماسک برای جلوگیری از انتقال کرونا تصریح کرد: کارایی 

ماسک های یکبار مصرف پس از ۶ تا ۷ ساعت از بین رفته و باید تعویض شود.
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استان ها
شش علامت پوستی اومیکرون که نباید نادیده گرفت

نشریه سان در گزارشی نوشت: اومیکرون به عنوان یک سویه جدید علائم متفاوتی را به همراه دارد داده ها پیش تر 
نشان داده بودند که سه علامت شایع اومیکرون عبارتند از سرفه، خستگی و سردرد با این وجود، برخی از افراد با 
بیماری های پوستی نیز مواجه شده اند: تغییر رنگ پوست، کهیر، عرق سوز شدن پوست، ملتهب و قرمز شدن 

انگشتان پا، ایجاد زخم و تب خال بر روی لب و خشک شدن پوست.

داستان جلد

استان البرز فقیرترین استان به لحاظ زیرساخت های درمانی 
است، اما پروژه های درمانی آن، از جمله بیمارستان فردیس 
از سال های دور تا کنون هنوز به نتیجه نرسیده که این امر 
کمبود اعتبارات بهداشت و درمان در استان البرز را تایید 
می کند. بدون شک، تلاش دوساله کادر بهداشت و درمان 
در استان البرز که به لحاظ سرانه های درمانی، آخرین رتبه 
در سطح کشور را دارد، برای مهار ویروس کرونا اگر بیشتر 
از جهاد نباشد، کمتر از آن نیست. کادر درمان البرز در خط 
مقدم جبهه مقابله با کرونا در تلاشی با دست خالی اما همتی 
بلند، توانست پنجه در پنجه کرونا شود و تا کنون فاتح این 

میدان باشد.
اما در این مدت، دانشگاه علوم پزشکی البرز حضور مدیران 
مختلفی را تجربه کرده و حالا »دکتر شهرام صیادی« از فرزندان 
همین خطه، سکاندار دانشگاه علوم پزشکی استان است. به 
بهانه اطلاع از وضعیت بهداشتی درمانی البرز، گفت وگویی 
اختصاصی با ایشان داشتیم که خواندنِ آن، خالی از لطف 

نیست. 
 

وضعیت کرونایی البرز 

در  البرز-  پزشکی  علوم  دانشگاه  -رئیس  صیادی«  »شهرام 
حاضر  حال  در  گفت:  استان  کرونایی  وضعیت  خصوص 
شرایط استان پایدار است و در وضعیت مطلوبی قرار داریم، 
بطوری که آمار فوتی ها بسیار کاهش یافته است. تا روز 
جمعه گذشته کل استان به جز فردیس و طالقان قرمز  بود 
و حالا همه شهرهای استان در وضعیت نارنجی قرار دارند و 

شهرستان فردیس نیز در وضعیت زرد است. 
جهش های  بدلیل  ویروس  این  آینده  اینکه  بیان  با  وی 
متفاوت قابل تصور نیست؛ افزود: در پیک قبلی کرونا بیش 
از ۱۵۰۰ بیمار بستری داشتیم و اکنون آمار مراجعات سرپایی 
بالاست و آمار بستری ها حدود ۵۰۰ نفر است. ضمن اینکه 
در سویه های دیگر محدودیت سنی وجود داشت؛ در حالیکه 
امُیکرون بیشتر کودکان را درگیر کرده و ۲۳ تا ۲۷ درصد 

بستری ها از اطفال هستند. 
این مسوول در ادامه با اشاره به شرایط ویژه استان علاوه بر 
کمبود سرانه های درمانی، اظهار کرد: در استان البرز تراکم و 
تردد دو تهدید برای مهار کرونا هستند .  استان البرز  دومین 
استان کشور به لحاظ تراکم جمعیت است و  بیشترین تردد 
در سطح کشور را نیز دارد که این مسئله کنترل ویروس را برای 
حوزه بهداشت و سلامت استان  سخت تر می کند و موجب 
می شود ویروسی مثل کرونا و امیکرون در استان فعال باشد 

و بتواند آمار بالایی از شهروندان را گرفتار کند.

شرایط واکسیناسیون در البرز 

وی افزود: از سوی دیگر در ابتدای واکسیناسیون، استان 
البرز به عنوان خاستگاه تفکر »نه به واکسن« بود و یک تفکر 
اعتراض آمیز در مقابل واکسن وجود داشت که حتی برای 
اعتراض به این موضوع جمعی از البرزی ها در مقابل مجلس 
تحصن کردند و برای این تفکر هم استدلال هایی داشتند. اما 
خوشبختانه در نتیجه آموزش و اغنای عمومی جامعه توسط 
همکاران من در حوزه بهداشت و سلامت،  در حالیکه زمانی 
البرز در خصوص واکسیناسیون در پایین ترین رده استان های 
کشور قرار داشت، حالا از سطح میانگین واکسیناسیون بالاتر 

است.
صیادی با اشاره به تاثیر واکسیناسیون در کاهش آمار فوتی ها 

و مبتلایان به کرونا، گفت: در استان البرز تا کنون بیش از ۴ 
میلیون و ۷۰۰ هزار دُز واکسن تزریق شده است؛ که از بین 
افراد واجد شرایط واکسیناسیون در استان، بیش از ۹۰ درصد 
دُز اول، بیش از ۸۰ درصد دُز دوم و بیش از ۳۵ درصد دُز سوم 

واکسن را دریافت کرده اند.  
وی اضافه کرد: از ابتدای کرونا تا کنون، بیش از ۶ هزار و ۶۰۰ 
مورد فوتی کرونایی در سطح استان داشتیم و از  زمان آغاز 
واکسیناسیون ۴ هزار و ۴۰۰ نفر فوت کردند که  از بین این 
افراد، ۸۴ درصد واکسن نزده بودند و از ۱۶ درصد باقی مانده 
تنها یک درصد، جزو افراد پرخطر نبودند، مابقی یا بیماری 
زمینه ای، چاقی کشنده و... داشتند که اگر این افراد مراحل 
واکسیناسیون را کامل می کردند و یا بیماری زمینه ای آن ها 
کنترل شده بود، حالا شاهد فوت شان نبودیم. خوشبختانه در 
استان البرز از بیشترین آمار مرگ و میر در سطح کشور به 

کمترین تعداد رسیده ایم.  
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت: در سطح استان البرز  
۷۸ مرکز جامع خدمات سلامت، ۵۲ پایگاه بهداشت و ۳۴ 
مرکز تجمیع واکسیناسیون آماده ارائه خدمت رسانی و انجام 
واکسیناسیون شهروندان هستند. در حال حاضر با افزایش 
شیوع امُیکرون و ابتلای اغلب افراد جامعه به این بیماری، 
میزان واکسیناسیون روزانه کاهش یافته و از تزریق روزانه ۲۵ 
هزار دُز  به ۴ هزار دُز  تقلیل پیدا کرده است و احتمالاً اغلب 
افراد جامعه بدلیل بیماری امکان مراجعه برای تزریق واکسن 
را ندارند.  ما تلاش می کنیم آمار تکمیل واکسن و تزریق دُز 
سوم بالا برود تا بتوانیم ایمنی مردم در مقابل بیماری را 

افزایش دهیم.

فقر زیرساخت های درمانی در استان

استان البرز با فقر زیرساخت های درمانی مواجه است و بر 
اساس گفته ها البرز به لحاظ سرانه تخت بیمارستانی به نسبت 
جمعیت، پایین ترین جایگاه را در بین استان های کشور به 

خود اختصاص داده است.
صیادی در خصوص برنامه های علوم پزشکی برای افرایش 
در حال حاضر تلاش  استان، گفت:  در  درمانی  سرانه های 
می کنیم پروژه های نیمه کاره از جمله بیمارستان فردیس را در 
اسرع وقت به بهره برداری برسانیم. بیمارستان سیدالشهدا در 
کرج نیز از جمله پروژه های نیمه کاره ای است که در اولویت 

پیگیری برای تکمیل و بهره برداری است.  
وی افزود: اگرچه تامین اعتبار برای بیمارستان کمالشهر  نیز 
در دست پیگیری است اما این بیمارستان ردیف اعتباری 
نداشته و پیشرفت ۵ درصدی دارد. در سفر  استانی ریاست 
این  اعتبار  تخصیص  البرز،  استان  به  جمهوری  محترم 
بیمارستان پیشنهاد می شود و نیز جذب بودجه  از طریق 

وزارتخانه و هم از پتانسیل خیرین در حال پیگیری است.  
از بین شهرستان های استان، به جز فردیس، طالقان هم 
کرج   تا  شهرستان  این  مسافت  بُعد  و  ندارد  بیمارستان 
دسترسی شهروندان طالقانی به خدمات درمانی را مشکل 
کرده است. برنامه دانشگاه علوم پزشکی برای این شهرستان 

چیست؟ 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز که از شهروندان 

طالقانی است و به گفته خودش نسبت به این 
شهر تعصب دارد؛ گفت: به عنوان یک شهروند 
طالقانی، ایجاد بیمارستان در این شهرستان 
امیدوارم  که  است  من  آرزوهای  و  آمال  از 
محقق شود. در حال حاضر زمین بیمارستان 
در شهرستان طالقان جانمایی شده و قرارداد 

مربوطه هم در مراحل پایانی انعقاد است.

بیمارستان فردیس

فردیس با جمعیتی 
 ۷۰۰ از  بیش 

نفر  هزار 

فاقد یک تخت بیمارستانی است و تنها بیمارستان این شهر 
نیز  از ۱۱ سال گذشته تا کنون و علی رغم وعده های پی درپی 
مسوولان وقت برای بهره برداری، هنوز به نتیجه نرسیده است. 
صیادی در این خصوص گفت: کمبود اعتبارات، اصلی ترین 
مشکل بیمارستان فردیس تا کنون بوده است. اعتبار این 
بیمارستان از محل سفرهای استانی ریاست جمهوری وقت 

بوده که عملا جذب بودجه با مشکل مواجه بوده است. 
وی در خصوص پیشرفت فیزیکی این بیمارستان که بارها از 
سوی مسوولان مختلف بیش از ۹۶ درصد اعلام شده است؛ 
بیان کرد: با اعلام درصد برای پیشرفت بیمارستان موافق 
پیشرفت  فردیس   بیمارستان  موجود  ساختمان  نیستم. 
فیزیکی خوبی داشته است؛ اما بخش های جنرال و اصلی 
بیمارستان از جمله فضای گازهای اتاق عمل و ساختمان 
اکسیژن هنوز ساخته نشده و نمی توانیم حتی سازه موجود 
را فاز یک پروژه بیمارستان تلقی کنیم. برای بهره برداری از 
بیمارستان بخش های فوق به عنوان زیرساخت های اصلی و 

جزء لاینفک بیمارستان باید احداث شود. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز ادامه داد: برای احداث  
جنب  زمین  فردیس،  بیمارستان  در  فوق  ساختمان های 
بیمارستان واقع در کنار دکل های برق پیشنهاد شده بود که 
امکان احداث این ساختمان ها در جوار دکل های برق وجود 
نداشت. طی بازدید اخیر استاندار البرز خوشبختانه این مشکل 
مرتفع و قرار شد این ساختمان ها در سمت دیگر بیمارستان 

احداث شود.  
وی در پاسخ به این سوال که آیا با این شرایط، طبق  گفته 
استاندار البرز بیمارستان فردیس در پایان اردیبهشت ماه قابل 
بهره برداری است یا خیر، گفت: عملیات اجرایی از همان روز 
آغاز شده و نتیجه آن به صورت هفتگی به استاندار محترم 
اعلام می شود. پیمانکار تعهد کرده در موعد تعیین شده سازه 
فعلی را تکمیل کند. اما مهمتر از آن احداث سازه های بنیادی 
و اصلی بیمارستان است. خوشبین هستم که بتوانیم به 

زودی این بیمارستان را مورد بهره برداری قرار دهیم. 
این مسوول یادآور شد: در حال حاضر با پیگیری استاندار 
البرز اعتبار ۳۰ میلیاردی برای بیمارستان فردیس تامین 
شده و همزمان با پیشرفت کار به پیمانکار پرداخت می شود. 
حوزه  در  اعتبار  تومان  میلیارد   ۱۵۰ درخواست  همچنین 
بهداشت و درمان برای سفر آتی ریاست محترم جمهور به البرز 
پیش بینی شده که اعتبار مورد نیاز برای پروژه های مختلفی از 
جمله بیمارستان فردیس، سیدالشهداء، کمالشهر و... در 

آن در نظر گرفته شده است. 
وی اضافه کرد: در خصوص تامین نیروهای 
و  شده  اقدام  قبلا  نیز  فردیس  بیمارستان 
مجوز استخدام صورت گرفته است. تجهیزات 
بیمارستان را نیز از وزارت بهداشت درخواست 
و بخشی از آن را تامین کردیم که به محض 

تکمیل، بلافاصله مورد بهره برداری قرار گیرد.

سطح علمی و آموزشی 
دانشگاه علوم پزشکی البرز 

بخش  در  صیادی 
دیگری از سخنانش در 

البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  آموزش  خصوص سطح 
با سایر دانشگاه ها بویژه دانشگاه تهران گفت: دانشگاه 
علوم پزشکی البرز به سبب نزدیکی با تهران در گذشته 
جزیی از دانشگاه ایران بوده و به لحاظ سطح آموزشی با 
دانشگاه مادر در تهران اختلاف چندانی ندارد. دانشجویان 
البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  باسوادی  و  استعداد  با 
هستند که می توانند ظرفیت عظیمی برای حوزه درمان 

باشند.
وی در خصوص امکان اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه 
البرز  استان  کرد:  بیان  استان،  در  البرز  پزشکی  علوم 
پتانسیل به کارگیری از تحصیلکرده های خوب دانشگاه 
علوم پزشکی البرز در حوزه صنعت و رشته های مختلفی 

از جمله داروسازی، بهداشت و غیره را دارد. 

نظارت بر حوزه درمان

بر  نظارت  مورد  در  البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
دانشگاه  در  گفت:  استان  درمانی  مختلف  بخش های 
علوم پزشکی نظارت ساختاری به شکل معمول توسط 
داریم  قبول  اما  شود.  می  انجام  درمان  معاونت  حوزه 
که در حوزه نظارت ضعیف عمل کرده ایم. اخیراً علاوه 
را  شبانه  بازدیدهای  ساختاری،  و  روزانه  بازدیدهای  بر 
برنامه ریزی کرده ایم که در این بازدیدها شخصا حضور 
دارم و یک بیمارستان خصوصی، یک بیمارستان دولتی 
و یک داروخانه را شبانه به صورت اتفاقی مورد بازدید قرار 
می دهیم. این بازدیدها هرگز برای مچ گیری نیست، بلکه 
بیمارستان ها  بازدیدهای شبانه مشکلات  این  از طریق 
قرار  بررسی  مورد  نزدیک  از  را  بیماران  و  درمان  کادر 
می دهیم و امیدواریم بتوانیم با ارائه خدمات مطلوب 

رضایت بیشتر شهروندان را کسب کنیم. 

محدودیت سفر های نوروزی 

کنترل  برای  پزشکی  علوم  برنامه های  در خصوص  وی 
مسافران نوروزی، گفت: کنترل مسافران توسط نهادهای 
محدودیتی  نوروزی  مسافران  شود.  می  انجام  نظارتی 
برای سفر ندارند جز اینکه  PCR منفی داشته و واکسن 
زده باشند. در غیر این  صورت باید از سفر جلوگیری شود. 
در  کرونا  با  مقابله  برای  تراکم جمعیت،  و  مسافرت ها 
استان دو تهدید محسوب می شوند و بسیاری از بیماران  

کرونایی در استان مسافر هستند. 
 

حرف آخر 

این مسوول در پایان در خصوص عملکرد دانشگاه علوم 
پزشکی از ابتدای شیوع کرونا تا کنون گفت: همه مدیران 
همه  در  البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  معاونت های  و 
مقاطع برای مهار ویروس کرونا تمام تلاش خود را به کار 
گرفتند و وضعیت پایدار کنونی البرز برآیند تلاش همه 
حوزه ها و همه همکاران من در دانشگاه علوم پزشکی 

البرز است که جای تقدیر دارد.
وی همچنین از شهروندان خواست تا اُمیکرون را جدی 
بگیرند و درجهت ایجاد ایمنی عمومی در مقابل کرونا، 

برای دریافت دُز سوم واکسن مراجعه کنند.

»رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

ضرورت نگاه ویژه در سطحِ کلان به اعتبارات بهداشتی درمانی البرز

مریم آقانوری

  خبرنگار
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فرهنگی
کدام نوع ویتامین D در تقویت سیستم ایمنی بدن مؤثرتر است؟

تحقیقات جدید نشان می دهد که ویتامین D3 می تواند در تقویت سیستم ایمنی بدن در برابر عفونت های ویروسی در مقایسه با 
ویتامین D2 مؤثرتر باشد، مطالعه ای که تأثیر ویتامین D بر بیان ژن را بررسی می کند، تفاوت های قابل توجهی را بین مکمل های 
ویتامین D2 و ویتامین D3 نشان داده است. این یافته ها که در مجله Frontiers in Immunology منتشر شده است، نشان می دهد 

که ویتامین D3 در مقایسه با ویتامین D2 می تواند در تقویت سیستم ایمنی مؤثرتر باشد.

سینما و تئاتر

در 15 شاخه مختلف؛

درخشش »کودا« و »تد لاسو« 
در جوایز انجمن بازیگران آمریکا

انجمن بازیگران آمریکا فهرست نامزدهای بهترین نقش آفرینی 
سینمایی و تلویزیونی ۱۲ ماه گذشته را در ۱۵ شاخه اعلام کرد. 
در بخش فیلم های سینمایی، کودا جایزه بهترین تیم بازیگری 
را دریافت کرد و به اولین فیلم تاریخ با اکثریت بازیگران ناشنوا 
تبدیل شد که این جایزه را از آن خود می کند. این جایزه در 
جوایز انجمن بازیگران آمریکا معادل جایزه بهترین فیلم در نظر 

گرفته می شود.
ویل اسمیت برای بازی در فیلم شاه ریچارد جایزه بهترین بازیگر 
مرد سال را برد و جایزه بهترین بازیگر زن سال برای بازی در 
فیلم چشمان تامی فی به جسیکا چستین رسید. در بخش 
تلویزیون نیز بالاترین جایزه که همان جایزه بهترین تیم بازیگری 
است در بخش سریالهای درام به سریال جانشینی و در بخش 
سریال های کمدی به سریال تد لاسو اعطا شد. در ادامه فهرست 
برندگان بیست و هشتمین دوره از جوایز انجمن بازیگران آمریکا 

را مشاهده می کنید:
جایزه بهترین تیم بازیگری: کودا )برنده(، بلفاست، به بالا نگاه 
نکن، خاندان گوچی، شاه ریچارد، جایزه بهترین بازیگر نقش 
اول زن: جسیکا چستین برای چشمان تامی فی)برنده(، اولیویا 
کلمن برای دختر گمشده، لیدی گاگا برای خاندان گوچی، جنیفر 
هادسون برای احترام، نیکول کیدمن برای ریکاردوس بودن، 
جایزه بهترین بازیگر نقش اول مرد: ویل اسمیت برای شاه ریچارد 
)برنده(، خاویر باردم برای ریکاردوس بودن، بندیکت کامبربچ برای 
قدرت سگ، اندرو گارفیلد برای تیک تیک بوم!، دنزل واشنگتن 

برای تراژدی مکبث.
جایزه بهترین بازیگر نقش مکمل زن: آریانا دبوز برای داستان 
وست ساید )برنده(، کایتریونا بالف برای بلفاست، کیت بلانشت 
برای کوچه کابوس، کریستین دانست برای قدرت سگ، روث نگا 
برای عبور، جایزه بهترین بازیگر نقش مکمل مرد: تروی کاتسور 
برای کودا )برنده(، بن افلک برای کافه امید، بردلی کوپر برای 
کوچه کابوس، جرد لتو برای خاندان گوچی، کودی اسمیت مک 
فی برای قدرت سگ، جایزه بهترین تیم بدلکاران در یک فیلم 
سینمایی: زمانی برای مردن نیست )برنده(، بیوه سیاه، تل ماسه، 

ماتریکس: رستاخیز، شانگ چی و افسانه ده حلقه.
جایزه بهترین تیم بازیگری در یک سریال درام: جانشینی )برنده(، 
برنامه صبحگاهی، بازی مرکب، یلو استون، جایزه بهترین تیم 
بازیگری در یک سریال کمدی: تد لاسو )برنده(، کبیر، هکس، 
روش کامینسکی، تنها کشتار در ساختمان، جایزه بهترین بازیگر 
نقش اول زن در یک سریال درام: جونگ هو یون از تیم بازی 
مرکب )برنده(، جنیفر انیستون برای برنامه صبحگاهی با ، الیزابت 
از جانشینی و ریس  از سرگذشت ندیمه، سارا اسنوک  ماس 
ویتراسپون از برنامه صبحگاهی. جایزه بهترین بازیگر نقش اول 
مرد در یک سریال درام: لی جونگ جائه برای بازی مرکب )برنده(، 
برایان کاکس )جانشینی(، بیلی کراداپ )برنامه صبحگاهی(، کیران 
کالکین )وراثت(، و جرمی استرانگ )جانشینی(، جایزه بهترین 
بازیگر نقش اول زن در یک سریال کمدی: جین اسمارت برای 
هکس )برنده(، ال فانینگ )کبیر(، ساندرا اوه )صندلی(، جونو تمپل 
)تد لاسو(، هانا ودینگهام )تد لاسو(. جوایز انجمن بازیگران فیلم 
از سال ۱۹۹۵ راه اندازی شده و هر ساله به بهترین های سینما و 
تلویزیون اهدا می شود. سال گذشته فیلم دادگاه شیکاگو هفت 
با نقش آفرینی بازیگرانی چون ساشا بارون کوهن،  ادی ردمین، 
یحیی عبدالمتین دوم، جرمی استرانگ، جوزف گوردون لویت،  
توماس میدلتیچ،  فرانک لانگلا،  ویلیام هرت، مایکل کیتون و 
مارک رایلنس، جایزه بهترین تیم بازیگری بیست وهفتمین دوره 
این جوایز را از آن خود کرد. جایزه بهترین بازیگر مرد به چادویک 
بوزمن برای بازی در فیلم بلک باتم ما رینی رسید و ویولا دیویس 
برای بازی در همین فیلم، برنده جایزه بهترین بازیگر زن شد. 
همچنین یون یوجونگ برای فیلم میناری و دانیل کالویا برای 
بازی در یهودا و مسیح سیاه به ترتیب برنده جایزه بهترین بازیگر 
نقش مکمل زن و مرد شدند. در شاخه آثار تلویزیونی، جایزه 
بهترین تیم بازیگری سریال های درام به سریال تاج رسید و شیتز 
کریک جایزه بهترین تیم بازیگری در بین سریال های کمدی را برد.

رهبری

»رهبر معظم انقلاب اسلامی« مطرح کرد:

طرفدار توقف جنگیم
به  سخنانی  در  سه شنبه  روز  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
مناسبت خجسته عید مبعث، مهمترین هدیه اسلام و 
بعثت به بشریت را دعوت به »تفکر و عقلانیت« و »تزکیه 
و مفاهیم اخلاقی« برای مقابله با جاهلیت دانستند و با 
اشاره به شکل گیری جاهلیت مدرن در غرب به صورت 
سازمان یافته و با ابعاد گسترده تر تأکید کردند: امروز مظهر 
واضح و کامل جاهلیت مدرن، رژیم مافیایی امریکا است 

که اساساً یک رژیم بحران ساز و بحران زیست است.
و  اوکراین  قضایای  به  اشاره  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
عبرت های آن، این موضوع را نمونه ای آشکار از سیاست 
مواضع  برخلاف  افزودند:  و  خواندند  امریکا  بحران سازی 
دوگانه غربی ها موضع ثابت جمهوری اسلامی ایران همواره 
مخالفت با جنگ و تخریب در همه مناطق دنیا است و 
علاج بحران اوکراین و قضاوت درباره آن را منوط به شناخت 

ریشه های واقعی آن می دانیم.

حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک عید سعید مبعث به 
ملت ایران و همه مسلمانان جهان، »گسترش عقلانیت« و 
»پرورش و گسترش  مفاهیم اخلاقی« را دو عنصر برجسته 
از سلسله ارزشهای اسلامی برشمردند و با اشاره به اینکه 
هر دو ارزش متعالی، بزرگ ترین هدیه بعثت و اسلام به 
بشریت است، گفتند: به واسطه بعثت پیامبر اسلام)ص(، 
مردم جزیرة العرب در دوران جاهلیت و با خصوصیاتی 
همچون گمراهی، نادانی، فتنه های بزرگ، تعصب های کور، 
خشونت و لجاجت، تکبر و حق ناپذیری و رذائل اخلاقی 
و ناهنجاری های جنسی، تبدیل به ملتی متحد، فداکار، با 
فضیلت، و دارای نیکوترین خلقیات و با آوازه ای جهانی 

شدند.

ایشان با تأکید بر اینکه بعثت و اسلام زمینه این کار به 
ظاهر نشدنی و محال را فراهم کرد، افزودند: مهمترین درس 
بعثت این است که اگر اراده مردم در طول اراده الهی قرار 
گیرد، کارها و اهدافی که براساس محاسبات انسانی رسیدن 

به آنها غیرممکن به نظر می رسد، محقق خواهد شد.
و  ایران  در  سلطنت  ریشه کنی  اسلامی،  انقلاب  رهبر 
شکل گیری نظام اسلامی را نمونه ای از تکرار تجربه نبوی 
دانستند و خاطرنشان کردند: رهبری مخلصانه امام بزرگوار 
و همت ملت ایران باعث شد کار به ظاهر ناممکن محقق 
شود و سلطنت جائرانه ای که همه قدرتهای دنیا پشتیبان 

آن بودند، از بین برود و انقلاب اسلامی به ملت 
ایران عظمت ببخشد.

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
حکومت  تشکیل  نبوی،  نهضت  اوج  نقطه 
برخلاف  کردند:  خاطرنشان  است،  اسلامی 

و  سیاست  از  جدای  را  دین  که  عده ای  نظر 
حکومت معرفی می کنند، تشکیل حکومت، 

شورانگیزترین بخش نهضت نبوی است 
تشکیل  به  اسلام)ص(  پیامبر  و 

حکومت نیز اکتفا نکردند و بعد 
از آن به مقابله همه جانبه با 

دشمنان پرداختند.
جهت  مهمترین  ایشان 
گیری پیامبر اسلام)ص( 
با  مقابله  را  بعثت  در 

جاهلیت دانستند و با اشاره به ابعاد مختلف این جاهلیت، 
تأکید کردند: امروز همان ابعاد جاهلیت پیش از اسلام، 
دنیای  در  گسترده  به شدت  و  یافته  سازمان  صورت  به 
به اصطلاح متمدن غربی که بر پایه حرص و طمع بنا شده 
است، وجود دارد. حرص و طمع، پول، تبعیض، استفاده از 
علم و فناوری برای کشتار انسانها، غارت کشورهای ضعیف، 
و ابتذال شدید اخلاقی و هرج و مرج جنسی، شاخص ها و 
پایه های اصلی تمدن غربی است که در واقع شکل مدرن 

شده همان جاهلیت پیش از اسلام است.
حضرت آیت الله خامنه ای بهره گیری از درس های بعثت 
برای مقابله با جاهلیت مدرن را ضروی خواندند و گفتند: 
»تقویت ایمان دینی«، »توسعه گروههای مؤمن و مقاوم در 
سراسر جهان«، »قوت و استحکام نظام اسلامی«، »برنامه 
خردمندانه و حکمت آمیز« و »شناخت وسیع مختصات 
جاهلیت مدرن« عواملی هستند که زمینه مقابله با این 

جاهلیت را فراهم می آورند.
ایشان با تأکید بر اینکه نظام اسلامی یک نمونه برای مقابله 
با جاهلیت مدرن است، افزودند: با اینکه نظام اسلامی هنوز 
در نیمه راه است و هنور با هدفهای بزرگ فاصله زیادی دارد 

اما برای مسلمانان و مردم دنیا یک الگوی جذاب است.
پیشِ  ماجرای چندی  به  اشاره  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
توهین پلیس در یک کشور به عکس سردار سلیمانی و 
عذرخواهی،  به  پلیس  شدن  مجبور  و  مردم  ایستادگی 
خاطرنشان کردند: این نمونه نشان می دهد الگوی نیمه کاره 
انقلاب اسلامی جذاب است و اگر مسیر به خوبی ادامه پیدا 
کند و کارها با اتقان پیش برود، قطعاً یک الگوی بسیار 

جذاب به وجود خواهد آمد.
حضرت آیت الله خامنه ای نمونه واضح و کامل جاهلیت 
مدرن در دنیای امروز را رژیم آمریکا دانستند و با تأکید 
بر اینکه »بحران سازی« از ویژگی های اصلی آمریکا است، 
افزودند: رژیم آمریکا »بحران ساز و بحران زیست« و اساساً 
یک »رژیم مافیایی« است که شبکه های مافیای سیاسی، 
اقتصادی و اسلحه سازی در درون آن، از گسترش بحرانها در 

جهان، تغذیه و ارتزاق می کنند.
ایشان با اشاره به نقش مؤثر شبکه های مافیایی در کنترل 
و هدایت سیاستهای آمریکا، گفتند: این مافیاها که حتی 
روی کارآمدن و برکناری رؤسای جمهور آمریکا به دست 
آنها است، برای بقاء خود به خلق بحران و ایجاد کانون های 

بحران در مناطق مختلف دنیا نیاز دارند.
رهبر انقلاب بحران های پدید آمده در سالهای 
گذشته همچون ایجاد داعش را از جمله 
آمریکا  مافیایی  رژیم  بحران آفرینی های 
برشمردند و افزودند: سگ دست آموز آنها 
آن  ایجاد  به  خودشان  که  داعش  یعنی 
اعتراف کردند، انسانهای بی گناه را علناً سر 
می برید و زنده زنده می سوزاند و یا در آب غرق 
می کرد تا کارخانه های اسلحه سازی 
این  از  آمریکا 
استفاده  بحران ها 
حداکثری کنند.

ت  حضر
لله  یت ا آ

خامنه ای بحران اوکراین را نیز نتیجه سیاست های آمریکا 
قربانی سیاست  اوکراین  امروز  کردند:  تأکید  و  خواندند 
بحران سازی آمریکا است زیرا آمریکا بود که با دخالت در 
مسائل داخلی اوکراین، راه انداختن اجتماعات و ایجاد 
کودتای مخملی و رنگی، حضور سناتورهای آمریکایی در 
اجتماعات معارضان و جابجا کردن دولتها، این کشو را به 

این نقطه کشاند.
ایشان با تأکید بر موضع ثابت جمهوری اسلامی ایران در 
مخالفت با جنگ، گفتند: ما با جنگ، کشته شدن مردم 
جای  هر  در  ملتها  به  متعلق  زیرساخت های  تخریب  و 
دنیا مخالفیم. این حرف ثابت جمهوری اسلامی است و 
سیاست ما مانند غربی ها دوگانه نیست که بمب انداختن بر 
سر کاروان عروسی در افغانستان و کشتن مردم عراق، مبارزه 

با تروریسم نام بگیرد.

حضرت آیت الله خامنه ای به نمونه هایی از بحران سازی های 
امریکا اشاره کردند و افزودند: آمریکا در شرق سوریه چه 
می کند؟ چرا نفت سوریه را می دزدند؟ چرا در افغانستان 
ثروت ملی مردم را می ربایند و غصب می کنند؟ چرا در غرب 
آسیا از جنایات شبانه روزی صهیونیست ها دفاع، و همه این 
بحران سازی ها را به اسم دفاع از حقوق بشر انجام می دهند؟

ایشان، جنایت علیه مردم یمن را نمونه دیگری از رفتار 
متناقض غرب و آمریکا خواندند و گفتند: هشت سال است 
که مردم یمن زیر بمباران هستند اما غربی ها نه تنها محکوم 
نمی کنند بلکه از جنایت علیه مردم، پشتیبانی تبلیغاتی، 

رسانه ای، زبانی و حتی حمایت عملی می کنند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه ما در اوکراین طرفدار 
توقف و خاتمه جنگ هستیم، گفتند: اما علاج بحران در 
صورتی ممکن است که ریشه های آن شناخته شود. ریشه 
بحران در اوکراین، سیاستهای آمریکا و غرب است که باید 

آن را شناخت و بر اساس آن قضاوت و اقدام کرد.
از  مهم  عبرت های  بیان  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
قضایای اوکراین، خاطرنشان کردند: عبرت اول برای همه 
دولتها این است که پشتیبانی قدرتهای غربی از کشورها و 
دولتهای دست نشانده آنها یک سراب است و واقعیت ندارد.

ایشان، اوکراینِ امروز و افغانستانِ دیروز را دو شاهد زنده 
برای دولتهای متکی به آمریکا و اروپا خواندند و افزودند: هم 
رئیس جمهور اوکراین و هم رئیس جمهور فراریِ افغانستان 
گفتند که ما به آمریکا و دولتهای غربی اعتماد کردیم اما 

آنها ما را تنها گذاشتند.
را مهمترین  انقلاب، در بیان عبرت دوم، »مردم«  رهبر 
پشتوانه دولتها خواندند و افزودند: اگر در اوکراین مردم 
اما  اینگونه نمی شد  وارد میدان می شدند، وضع دولت 
چون مردم دولت را قبول نداشتند وارد نشدند. همچنانکه 
مردم در زمان حمله آمریکا به عراق در دوران صدام به 
میدان نیامدند اما همین مردم در مقابل حمله داعش 
به میدان آمدند و با سرکوب آن خطر بزرگ، داعش را به 

عقب راندند.
حضرت آیت الله خامنه ای، مردم را عامل اصلی استقلال 
کشورها خواندند و با اشاره به تجربه شیرین ملت ایران در 
غلبه بر دشمن بعثی که متکی به حمایت همه قدرتها بود، 
گفتند: باید با چشم باز و اندیشه و عمل 
درست، بتوان از عبرتهای بزرگ بهره گرفت.

حضرت آیت الله خامنه ای روز سه شنبه در سخنانی به مناسبت خجسته عید مبعث، مهمترین هدیه اسلام 
و بعثت به بشریت را دعوت به »تفکر و عقلانیت« و »تزکیه و مفاهیم اخلاقی« برای مقابله با جاهلیت دانستند و 

با اشاره به شکل گیری جاهلیت مدرن در غرب به صورت سازمان یافته و با ابعاد گسترده تر تأکید کردند: امروز مظهر 
واضح و کامل جاهلیت مدرن، رژیم مافیایی امریکا است که اساساً یک رژیم بحران ساز و بحران زیست است.
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ورزشی

سالنی بازها

سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال ایران، همراه با دستیار 
خود در این تیم راهی عراق شده است. رسانه  های عراقی 
روز )سه شنبه( از سفر محمد ناظم الشریعه به عراق، برای 
قبول سرمربیگری تیم ملی فوتسال این کشور نوشتند.

انجام  از  پس  فوتسال  ملی  تیم  پیشین  سرمربی 
تهران، شب گذشته  در  عراقی ها  با  ابتدایی  مذاکرات 
ملی  تیم  سابق  مربی  پطروس  میشائیل  با  همراه 
ایران راهی عراق شده تا مذاکرات نهایی را انجام دهد. 
ناظم الشریعه نشستی با عدنان درجال، وزیر ورزش و 

رئیس فدراسیون فوتبال عراق برگزار کرد. درجال در مورد 
توسعه فوتسال در کشور عراق با سرمربی پیشین تیم 
ملی ایران گفت وگو و پیشنهاد قرارداد سه ساله ای به 

وی ارائه کرده است.
نشست نهایی برای توافقات نهایی و امضای قرارداد، 
چهارشنبه با حضور وزیر ورزش عراق انجام می شود. 
که  کرده  درخواست  عراق  فدراسیون  از  ناظم الشریعه 
بیشتر از یک دستیار با خود به این کشور بیاورد. فردا 

درباره  این مسائل تصمیم گیری خواهد شد.

جوکوویچ همچنان ورود ممنوع!
جیووانی مالاگو رئیس کمیته المپیک ایتالیا کاملا مخالف اجازه جوکوویچ واکسینه نشده برای شرکت در مسابقات مسترز رم است، این 
در حالیست که هفته گذشته والنتینا وزالی معاون وزیر ورزش ایتالیا گفته بود که جوکوویچ ممکن است اجازه شرکت در مسابقات را پیدا 
کند. مالاگو براین باور است اجازه دادن به جوکوویچ واکسینه نشده در رم کار درستی نیست چرا که او احساس می کند پیام اشتباهی را به 

جامعه ایتالیا ارسال می کند.

چهارشنبه قرارداد نهایی می شود؛

جزئیاتی از پیشنهاد فدراسیون فوتبال عراق به ناظم الشریعه

سوژه

بر اساس رده بندی تیم های باشگاهی؛

پرسپولیس در جایگاه چهارم
 و استقلال در رده هشتم آسیا

بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان که 
روز )۱۰ اسفند( از سوی سایت »فوتبال دیتابیس« اعلام شد، تیم 
فوتبال پرسپولیس در رتبه نخست باشگاه های ایران قرار گرفت. 
قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال ایران با ۱۶۲۰ امتیاز و بدون 
تغییر نسبت به رده بندی هفته گذشته در رتبه چهارم قاره کهن 
باقی ماند، اما با ۲ پله سقوط نسبت به هفته گذشته در رتبه ۹۶ 
جهان جای گرفت. تیم فوتبال استقلال با ۱۵۶۱ امتیاز دومین 
تیم برتر باشگاهی ایران است و بدون تغییر نسبت به رده بندی 

هفته قبل در رتبه ۸ آسیا و ۱۶۴ جهان باقی ماند.
تیم فوتبال سپاهان با ۱۵۰۱ امتیاز بدون تغییر نسبت به رده 
بندی قبلی سومین تیم برتر فوتبال ایران است. این تیم با یک 
پله سقوط نسبت به رده بندی قبلی در رتبه ۱۸ آسیا جای گرفته 
است. طلایی پوشان اصفهان در سطح جهانی با ۴ پله سقوط 
نسبت به رده بندی هفته گذشته در رتبه ۲۸۹ جای گرفته اند. در 
این رده بندی تیم های فوتبال فولاد، گل گهر و تراکتور به ترتیب 

در رتبه های چهارم تا ششم فوتبال ایران جای گرفته اند.
بر اساس این رده بندی در قاره آسیا جایگاه ۴ تیم نخست نسبت 
به رده بندی پیشین تغییری نداشته و تیم کاوازاکی فرونتال 
ژاپن همچنان با ۱۶۹۲ امتیاز همچنان صدرنشین است. پس از 
این تیم، الهلال عربستان سعودی با ۱۶۵۲ امتیاز کماکان در رتبه 
دوم جای دارد. جونبوک موتورز کره جنوبی هم با ۱۶۲۱ امتیاز 
مانند هفته گذشته در رتبه سوم است. پس از پرسپولیس، تیم 
اولسان هیوندای با ۱۶۱۲ امتیاز به رتبه پنجم قاره کهن صعود 

کرده و جای السد را گرفته است.
در رده بندی جهانی هم جایگاه ۵ تیم نخست نسبت به رده بندی 
پیشین تغییری نداشته و لیورپول با ۲۰۵۰ امتیاز مانند هفته 
گذشته در صدر جدول قرار دارد و بایرن مونیخ با ۲۰۴۲ امتیاز دوم 
است. پس از سرخپوشان آلمانی، تیم منچسترسیتی هم با ۲۰۲۲ 
امتیاز در رتبه سوم قرار گرفته است. رئال مادرید ۱۹۶۶ امتیازی 
همچنان در رتبه چهارم ایستاده است. چلسی هم با ۱۹۶۳ امتیاز 
در رتبه پنجم برترین تیم های باشگاهی جهان قرار دارد. بر اساس 
این رده بندی بارسلونا پس از مدت ها به جمع ۱۰ تیم برتر جهان 
راه یافته است. پورتو با مهدی طارمی در رتبه ۱۲ قرار دارد. لورکوزن 
تیم سردار آزمون به رتبه ۲۳ و فاینورد هم با علیرضا جهانبخش 

به رتبه ۶۸ سقوط کرده اند.
۱۰ تیم برتر فوتبال باشگاهی جهان: لیورپول، بایرن مونیخ، 
منچسترسیتی، رئال مادرید، چلسی، آژاکس، پاری سن ژرمن، 

یوونتوس، بارسلونا و اینتر میلان.

»مدیر عامل فرابورس« خبر داد:

نماد سرخابی ها در بازار نارنجی 
فرابورس درج شد

»میثم فدایی« - مدیر عامل فرابورس- در توییتی نوشت: پس 
از تلاش شبانه روزی تیم عرضه دو باشگاه بزرگ کشور دیروز 
مدارک مرتبط با دستورالعمل و سایر مدارک تکمیلی دریافت 
شد و درج نماد این دوباشگاه در بازار پایه نارنجی انجام شد و ان 
شاالله در روز میلاد امام حسین علیه السلام در روز یکشنبه ۱۵ 

اسفند عرضه انجام خواهد شد.
روز دوشنبه دو گام دیگر از مراحل واگذاری سرخابی ها برداشته 
اقتصاد،  وزیران  با حضور  واگذاری  هیئت  ابتدا،  در  که  شد 
دادگستری و ورزش  به اتفاق آراء افزایش سرمایه حدود ده 
درصدی این دو باشگاه را تصویب کرد و سپس نماد دو باشگاه 

استقلال و پرسپولیس در بازار پایه فرابورس درج شد.
پیش از این نیز قربان زاده رئیس خصوصی سازی گفته بود 
گشایش نماد دو باشگاه ۱۵ اسفند مصادف با سوم شعبان و روز 

میلاد امام حسین)ع( خواهد بود.

نگاه

در پی خبر تلخ و ناراحت کننده انصراف آذری های غربی 
از میزبانی مسابقات آسیایی، ابتدا خبر رسید که اصفهان 
بعنوان گزینه میزبانی این رقابت ها معرفی شده است 
والیبال  اهالی  و  ورزش  جامعه  خوشحالی  باعث  که 
خطه زاینده رود شد که احتمال می دادند با کسب مقام 

قهرمانی تیم فولاد مبارکه سپاهان در مسابقات لیگ 
باشگاه های  میزبانی مسابقات  باشگاه های کشور،  برتر 
آسیا در نصف جهان باعث خواهد شد تا بار دیگر والیبال 
در اصفهان متحول شود و تیم فولاد مبارکه سپاهان با 
قهرمانی در رقابت های آسیایی دل هواداران والیبال این 

استان را شاد کند.
شهر اصفهان با بیش از دو میلیون نفر جمعیت یکی 
از زیباترین شهرهای بزرگ ایران ملقب به نصف جهان، 
با مردمانی بذله گو و خونگرم و جاذبه های توریستی و 
گردشگری و آثار تاریخی و هتل های بسیار زیبا که دارای 
معماری سنتی با نقوش گل و گیاه و کاشی کاری بی نظیر 

در دنیا نظر هر بیننده را به خود جلب می کند و شهره 
در جهان است، می توانست بهترین گزینه برای 

برگزاری این مسابقات باشد.
با نگاهی گذرا به شرایط ویژه ای که اصفهان 
انتخاب  بگوئیم  باید  بدون اغراق  داراست، 
کلانشهر اصفهان بعنوان گزینه مناسبی برای 
میزبانی از مسابقات والیبال قهرمانی آسیا، 
انتخاب شایسته و بجائی بود بویژه باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان که همواره در مقاطع 
و  بوده  ورزشکاران  و  ورزش  حامی  مختلف 

هست و در ادوار مختلف ثابت کرده است در 
در  آسیایی  مسابقات  از  میزبانی 

گوناگون  رشته های 
و مسابقات دهه 

مبارک فجر موفق بوده، می توانست در برگزاری مسابقات 
والیبال قهرمانی باشگاه های آسیا نیز میزبان موفقی باشد 
و ثابت کند که توانائی و شایستگی  میزبانی مهم آسیایی 

را دارا است.
مسئولان و مقامات ارشد کارخانه فولاد مبارکه، اعضای 
این مجتمع عظیم  باشگاه  مدیرعامل  و  مدیره  هیئت 
صنعتی خود را برای میزبانی از مسابقات والیبال قهرمانی 
باشگاه های آسیا آماده کرده بودند و مقدمات میزبانی از 
باشگاه های معتبر آسیا به نحو شایسته ای مهیا شده بود 
که خبر رسید میزبانی مسابقات آسیایی از اصفهان به 

تهران انتقال یافت!
محمدرضا ساکت برای اسکان تیم های بزرگ آسیایی و 
آماده سازی سالن ۶ هزار نفری حماسه ۲۵ آبان ورزشگاه 

نقش جهان وتالار  پیروزی اصفهان رایزنی هائی به عمل 
آورده بود تا این رویداد مهم آسیایی بطرز با شکوهی در 

اصفهان برگزار شود و بازتاب جهانی پیدا کند.
به اعتقاد صاحب این قلم که ۲۷ سال افتخار شهروندی 
اصفهان دارد، بر این باور یقین داشت  باشگاه فولاد مباركه 
میزبانی مسابقات  با  در سال  های گذشته  که  سپاهان 
و  هندبال  بویژه  ورزشی  مختلف  رشته های  در  آسیایی 
فوتبال را تجربه کرده و با فدراسیون های مربوطه همکاری 
مجدانه ای داشته است، بهترین و شایسته ترین گزینه برای 
برگزاری مسابقات آسیایی والیبال قهرمانی باشگاه های 
برتر قاره بزرگ آسیا و اقیانوسیه بود. ولی در 
شامگاه روز دوشنبه نهم اسفندماه ۱۴۰۰ 
خبر رسید که فدراسیون والیبال با 
بررسی درخواست باشگاه های 
ترجیح  سپاهان  و  پیکان 
میزبانی  است  داده 
والیبال  آسیایی  مسابقات 
مردان باشگاه های آسیایی 
را از اصفهان به تهران انتقال 
دهد و در اطلاعیه ای اعلام 
داشته است که قرعه  به نام 
خودروسازان پیکان تهران رقم 
ترتیب  این  به  و  خورد 

رقابت های والیبال جام باشگاه های آسیا به میزبانی تهران 
و باشگاه پیکان برگزارخواهد شد!

برخوردهای  این گونه  تکرار  علی رغم  که  است  عجيب 
بازهم  داورزنی  مدیریت  زمان  در  والیبال  فدراسیون 
عبرت  غربی  آذربایجان  اصفهان،  مانند  استان هایی 
نمی گیرند، کاملا واضح و آشکار است و هیچ احتیاجی 
به آسمان و ریسمان بافتن ندارد، چرا که هرگاه برخی 
فدراسیون  در  که  غیروالیبالی  صاحب منصب  آقایان  از 
داورزنی جا خوش کرده اندوجایگاهی نیز در والیبال نداشته 
و ندارند، بدون هیچ زحمتی با رفاقت جای والیبالی ها را 
اشغال کرده اند، چنان فضایی ایجاد کرده و می کنند که در 

ادوار گذاشته سابقه نداشته است!
ناجی های  که  می کنند  گمان  حضرات  این  متأسفانه 

واقعی والیبال ایران هستند و هیچکس به اندازه آن ها 
در والیبال از کارایی ومدیریت در امور فدراسیون والیبال 
آگاهی و شناخت ندارد  در حالیکه عدم رشد و پسرفت 
والیبال کشورمان مدیون خلاقیت این افراد غیرورزشی 
و غیروالیبالی در عرصه مدیریتی فدراسیون والیبال بوده 
است که به ژعم خودشان چنان خدمات شایانی را ارائه 

داده اند که بی نظیر بوده است .
البته اگر حضور این حضرات نبود والیبال ما در رنکینگ 
جهانی از رده هشتم به رده دهم سقوط نمی کرد و تیم ملی 
کشورمان دچار این نابسامانی ها نمی شد. بحث ما امروز 
بر سر وادادگی افراد فدراسیون نشین است که به ظاهر 
دایه های دلسوزتر از مادر شده اند ولی در باطن  دل در 
گرو قدرت طلبی و جاه طلبی دارند، در این شرایط است 
که ورزشی نویسان در می مانند چه بنویسند که تاثُیر گذار 

باشد!
آقای داورزنی هم هرگاه برای انجام مسابقات بین المللی 
و آسیایی در می ماند و اسپانسری در تهران پیدا نمی کند 
به سراغ کلانشهرهایی می رود که دارای والیبال و هواداران 
زیاد و سالن های مجهز شش هزار نفری و کارخانجات 
عظیم و نهادهایی نظیر شهرداری ارومیه و باشگاه های 

فولاد مبارکه سپاهان و ذوب آهن می باشند.
طبیعی است که تا وقتی دوستان تهرانی باشند جایی 
برای شهرستانی ها باقی نمی ماند، مگر اینکه مدیران 
باشگاه های ارومیه، تبریز و یا مشهد و اصفهان شرایط 

مطلوب مورد نظر جناب داورزنی را فراهم آورند.

با وجود اعلام آمادگی خطه نصف جهان؛

میزبانی از اصفهان به تهران رفت!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

مسئولان و مقامات ارشد کارخانه فولاد مبارکه، اعضای هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه این 
مجتمع عظیم صنعتی خود را برای میزبانی از مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های آسیا آماده کرده 

بودند و مقدمات میزبانی از باشگاه های معتبر آسیا به نحو شایسته ای مهیا شده بود که خبر رسید میزبانی 
مسابقات آسیایی از اصفهان به تهران انتقال یافت!
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یادداشت

درحاشیه

فوتبال البرز سالیانی است که احوالِ غریبی دارد، آنقدری 
هم غرق در استیصال مانده، که دیگر هیچ رویدادِ مثبتی 
نمی تواند فوتبال استانمان را حتی با این حجم از سرمایه 
فعلی، رهایی سازد. اصلاً شاید  ادبارِ  ادوارِ  از  و ظرفیت، 
بنا به همین علت بوده، که دیگر ناکامی، جزوی از سنگِ 
بنایِ فوتبالِ البرز شده! آنقدری که دیگر، گویا سقوط هم 
کلید واژه ی اصلی ادبیاتِ فوتبال استانِ ماست، بی شک، 
سرنوشتِ شومِ تیم هایی چون »سایپا« و »گل  ریحان« در 
فوتبال البرز، خلاصه ای از شرایط اسفناکِ فوتبالِ استانی 
است، که در روزگاری نه چندان دور، جشنِ قهرمانی لیگ 

برتر را در استادیوم انقلاب اسلامی کرج برگزار کرد.
باری؛ شوربختانه خواه ناخواه، در فوتبالی که در استانِ البرز 
عرضه می شود، همه چیز شبیه به هم است، یعنی همه ی 
راهِ تکرارِ همان تلخ کامی های  عوامل در یک راستا و در 
تبدیل به عادت شده فوتبالِ استان، قدم برمی دارند و یک 
نمونه ی بارز و عینی آن، وجه اشتراکِ عجیبِ فعالیت و 
رویکردِ کانون مربیان استان و برخی از نمایندگان فوتبال 
البرز است. حکایتِ این شباهت از این قرار است که چندی 
پیش آئینِ تجلیل از مربیان برتر استان البرز، تحتِ نظر 
کانون مربیان فوتبال استان برگزار شد، مراسمی که طبقِ 
معمول، باز هم با ابهاماتِ فراوانی همراه بود، آئینی بمانندِ 
یک دورهمی خصوصی که در آن، قدردانی از مربیان برترِ 
استان تحتِ لوایِ انتخاب هایی بدون معیار، باز هم جایِ 

شایسته  سالاری را به رفاقت گزینی داد.
در وهله اول، این نکته شایان ذکر است که، اساسِ فعالیت 
سراسری  اتحادیه  با  البرز،  استان  فوتبال  مربیان  کانون 
مربیان کشور متفاوت است و در مراسمِ تجلیل از مربیان 

برتر استان البرز، باید مربیانِ فعال در همین استان موردِ 
تکریم قرار گیرند، چرا که اگر این مهم رخ ندهد و صرفاً در 
آیینِ فوق الذکر، تجلیل از مربیان البرزی که قیدِ »فعالیت 
در فوتبال استان« برای انتخابِ آن ها لحاظ نشده باشد، 
انجام شود، موجبِ سوختنِ سهمیه مربیان موفق البرزی 
فعال در فوتبالِ همین استان خواهد شد، رخدادی که در 
آیینِ تجلیل کانون مربیان، به شکلِ عجیبی مغفول ماند، 
یا به زعمِ بانیانِ این مراسم، باید موردِ غفلت قرار می  گرفت!

می شد  فوق،  مراسمِ  در  بهتر  برنامه ریزی  با  بدون شک، 
همزمان از مربیانِ البرزی برتر فعال در فوتبال استان تجلیل 
البرزی فعال در سطوح  به عمل بیاید و هم از مربیان 

مختلفِ کشور که یقیناً سعادتمندی آن ها هم، برای فوتبال 
استان افتخاری بزرگ محسوب می شود، گرچه این مهم رخ 
نداد، تا غالبِ مربیان برتر فعال در فوتبال استان البرز در آن 
مراسم، موردِ تکریم قرار نگیرند، در شرایطی که حتی این 
کانون، از هیات فوتبال البرز هم بعنوان متولی اول فوتبال 
در استان، برای معرفی مربیان برتر بر حسبِ عملکردِ آن ها 

در نمایندگان فوتبال استان، استعلام نگرفته بود.
برای مثال، »امیر فلاحت زاده« با هدایتِ تیم شهرداری کرج 
در سالِ ۱۴۰۰، در ۱۶ بازی موفق به کسبِ ۱۵ پیروزی و تنها 
یک تساوی شد و باتوجه به داشته های محدود این تیم، 

در فوتبالِ البرز، نتایجی بی  نظیر کسب کرد، اما به شکلِ 
عجیبی حتی از او نامی هم برده نشد، یا در سالِ ۱۳۹۹، 
رضا کوه افکن با هدایتِ وحدت اغشت پس کسبِ قهرمانی 
مقتدرانه در سطحِ استان، موفق به صعود به رقابت های 
کشوری شد، اما او هم بمانندِ فلاحت زاده در مراسمِ فوق 
نحوه ی  همچنان  به هرجهت،  نگرفت،  قرار  تجلیل  موردِ 
انتخاب های بدون شاخصه ی کانون مربیان فوتبال استان 

البرز موردِ ابهامِ اهالی فوتبال استان است.
حال پرسشی که مطرح می شود این است که، آیا این 
مراسمِ در جهتِ تکریم مربیان برتر فوتبال استان البرز 
بوده یا یک  دورهمی با عنوانِ آیین قدردانی از دوستان 
و آشنایان؟ چرا که معیارهای انتخاب های پرابهامِ کانون 
مربیان فوتبال استان البرز، هیچ خط و ربطی به عملکردِ 
افراد برگزیده و از همه مهم تر فعالیتِ آن ها در فوتبال استان 

البرز نداشته و ندارد.
از طرفی نکته مهم، شباهتِ عجیبِ کانون مربیان و تنها 
نماینده فوتبال استان البرز در رقابت های لیگ دسته دوم 
کشور، همین رفاقت گزینی هاست، »شهدای رزکان البرز«؛ 
تیمی مزین به نامِ والای شهداء، محبوب و دوست داشتنی 
که کم کم می تواند در فوتبال استان، به یک پایگاه مردمی 
هم تبدیل  شود، اما پس از گذشتِ چندین سال از حیاتِ 
این تیم، برخی از تصمیمات مدیریت، که چندان در تعریفِ 
واژه شایسته سالاری هم خلاصه نمی شوند، موجبِ نگرانی 

اهالی فوتبال البرز شده است.
برتر رقابت های  به لحاظ مهره جزو تیم های  تیمی که 
این فصلِ لیگ دسته دوم کشور است، اما شوربختانه 
از  البرز را  تصمیمات خلق الساعه ، این نماینده استان 
صعود به رقابت های لیگ یک دور کرده است، تیمی که 
اگر همانند کانون مربیان استان »حرفه ای« اداره شود 
و بدور از اصلِ »رفاقت گزینی« فعالیت کند، با مدیریتِ 
فعلی هم ظرفیت های بالایی را برای موفقیت خواهد 
داشت. باری؛ در نهایت امیدواریم فوتبال استان البرز، 
برسد، فوتبالی که یقیناً لایقِ  آنچه محقِ آن است  به 
بهترین هاست و وضعیتِ فعلی، درخورِ نام و نشان آن 

نیست...

»اسماعیل حیدرپور« - قائم مقام باشگاه شهرخودرو- در گفت 
و گو با رسانه باشگاه »شهرخودرو« اظهار داشت: واقعا تعجب 
می کنم که در فدراسیون فوتبال چه می گذرد؟ نمی دانم 
حرفمان را باید به چه کسی بگوییم! با آقای دبیرکل صحبت 
کرده ایم. فدراسیون فوتبال چرا یک بام و دو هوا؟ چرا باید 
پرسپولیس بدون اینکه با ما توافقی کند، پنجره اش باز شود 
و رضاییان، گوهری، هنانوف، صفروف و تمیروف را جذب 

کند؟
با  ای  نامه  توافق  هیچ  شهرخودرو  باشگاه  افزود:  وی 
پرسپولیس امضا نکرده است. چگونه پرسپولیس توانست 

این خرید ها را ثبت کند؟ ما بدهی کسانی که از ما 
شکایت کرده بودند را پرداخت کردیم و بعد پنجره مان 
باشگاه  محترم  مدیرعامل  درویش  آقای  شد.  باز 
پرسپولیس که از دوستان خوب ما نیز است، آمدند و 
صحبت کردند و مبلغی را به ما پرداخت کردند و قرار 

شد بقیه پول را بدهند اما خبری نشد. هم بقیه 
پول را ندادند و هم پنجره شان باز شد و 

بازیکنان موردنظرشان را نیز گرفتند.
جالب  کرد:  تصریح  حیدرپور 
اینجاست هر طبقه از فدراسیون 
فوتبال، یک جواب متفاوت به 

ما می دهد.به آقای دبیر کل می گوییم که فیفا به ما اعلام 
کرده است که ۴۵ روز دیگر پنجره تان را می بندیم و ما برای 
جذب بازیکن خارجی ۴۵ روز فرصت داریم اما به ما می 
گویند که شما نمی توانید بازیکن ثبت کنید؛ این در حالی 
است که اگر منعی برای جذب بازیکن داشتیم، پس چگونه 
بازیکنان ایرانی را ثبت کردیم؟ ای فوتبالی ها... یکی به ما 
جواب بدهد. چگونه ما توانستیم بازیکن ایرانی ثبت کنیم؟

ثبت  عدم  درخصوص  شهرخودرو  باشگاه  مقام  قائم 
بازیکنان این تیم در مقابل مس  عنوان کرد: روز اول نیم 
پرسپولیس  استقلال،  شهرخودرو،  به  فصل 
و چند باشگاه دیگر نامه زدند که شما 
می توانید ۲ بازیکن ثبت کنید. همان 
روز اول نیز آنقدر اذیتمان کردند که 
اجازه ندادند همان ۲ بازیکن را استفاده 
ما  آنها،  اجازه  رغم  علی  یعنی  کنیم. 
نتوانستیم از بازیکنانمان در بازی با مس 

استفاده کنیم.
دیگر  فدراسیون  داد:  ادامه  وی  
مخصوصا  نیست.  پاسخگو 
الان که این شرایط برایش 
به وجود آمده است. آقای 

تا شنبه  قانونی ماست که  این حق  دبیرکل فدراسیون، 
بازیکن خارجی مان را ثبت کنیم. چرا به ما این اجازه را 
استیناف، چگونه  و کمیته  دبیر کل  آقای  دهید؟  نمی 
پرسپولیس بدون اینکه از ما رضایت نامه بگیرد، بازیکنان 
داخلی و خارجی اش را ثبت کرد ولی ما نمی توانیم از 
حقمان استفاده کنیم؟ واقعا متعجب و متاسفم که اعمال 
نفوذ می شود که نتیجه آن حق خوری و حق کشی است.
حیدرپور خطاب به فدراسیون فوتبال عنوان کرد: آقایان 
محترم در فدراسیون، لطفا بازیکن ما را تا روز شنبه ثبت 
کنید. ما قطعا هم از فدراسیون و هم از باشگاه پرسپولیس 
ما  با  پرسپولیس  چون  کرد.  خواهیم  شکایت  فیفا  به 
قرارداد نوشته است و قرار بود طبق توافق بعد از پرداخت 
دو میلیارد، یک میلیارد دیگر نیز پرداخت کنند. فقط یک 
سوال دارم. چه قدرتی دستور داد که پرسپولیس بدون 
اینکه از ما رضایت نامه ای بگیرد و رضایت ما را جلب کند، 

هم بازیکن داخلی ثبت کند و هم خارجی.
او در پاسخ به این سوال که آیا به AFC و فیفا شکایت 
خواهید کرد گفت: یقین داشته باشید که هم به فیفا و هم 
AFC شکایت می کنیم و دیگر هیچ توافقی با پرسپولیس 
را قبول نداریم. چون آنها دیگر خیالشان راحت شد و دیگر 

هم نمی خواهند به شهرخودرو پول بدهند.

در دورهمی های فوتبالی البرز چه می گذرد؟

فوتبال نه، کمدیِ کانون مربیان و آئین تجلیل از »خودی«ها! 

یک ماه تا قرعه کشی جام جهانی 2022 قطر
 قرعه کشی روز شنبه، اول آپریل ۲۰۲۲ )۱۲ فروردین ۱۴۰۱( در مرکز نمایشگاهی و همایش های دوحه )DECC( برگزار 
خواهد شد. تاکنون علاوه بر قطر میزبان، حضور ۱۴ تیم دیگر در جام جهانی ۲۰۲۲ قطعی شده و تا پیش از قرعه کشی، 
با مشخص شدن تکلیف ۱۵ سهمیه دیگر، حضور ۳۰ تیم قطعی خواهد شد. دو تیم نهایی این مسابقات نیز پس از 

برگزاری دیدارهای پلی آف بین المللی در ماه جون مشخص خواهد شد.

درحاشیه

گزارش هفته بیستم لیگ برتر؛

»لغزش« استقلال 
و »جهش« پرسپولیس

بیستمین هفته از رقابتهای بیست و یکمین دوره لیگ برتر 
عصر روز دوشنبه برگزار شد که در مهمترین دیدارها استقلال 
برابر نساجی متوقف شد و پرسپولیس مس رفسنجان را شکست 
داد تا رقابت جذاب سرخابی های تهران برای رسیدن به جام 

قهرمانی همچنان ادامه داشته باشد.
شاگردان فرهاد مجیدی که رکوردهای خوب و قابل توجهی از 
خود برجای گذاشته اند برای رسیدن به هفتمین پیروزی متوالی 
خود برابر نساجی مازندران به میدان رفتند اما نتوانستند دروازه 
حریف شمالی را باز کنند تا دو امتیاز حساس را در کورس 

رسیدن به عنوان قهرمانی از دست بدهند.
هر چند استقلال در دیدار برابر نساجی نتوانست به یک پیروزی 
دیگر دست پیدا کند اما با اختلاف سه امتیازی که با رقیب 
سنتی خود دارد همچنان شانس اول قهرمانی است. با این حال 
به نظر می رسد با غیبت چند بازیکن اصلی این تیم، آبی پوشان 

در هفته های پایانی کار سختی پیش رو دارند.
در یکی از دیدارهای حساس دیگر بالای جدول شاگردان یحیی 
بالانشین  برابر تیم خوب و  آزادی  گل محمدی در ورزشگاه 
مس رفسنجان به میدان رفتند و هر چند رقابت نزدیکی با این 
تیم رفسنجانی داشتند اما در نهایت موفق شدند به سه امتیاز 
ارزشمند دست پیدا کنند و از فرصت توقف استقلال بهترین 

استفاده را ببرند.
پرسپولیس با این پیروزی توقف هفته گذشته برابر گل گهر را 
جبران کرد و توانست فاصله سه امتیازی با استقلال که در هفته 
های قبل وجود داشت را مجددا ایجاد کند تا در ادامه رقابت دو 

تیم جذابتر از قبل دنبال شود.
سپاهان که یکی از مدعیان فصل بیست و یکم لیگ برتر بود 
با وجود بازگشت محرم نویدکیا به نیمکت این تیم نتوانست از 
پس تیم انتهای جدولی تراکتور بربیاید و دو امتیاز دیگر از دست 
داد تا هر چند در رده سوم باقی ماند اما فاصله اش با تیم های 
اول و دوم بیشتر از قبل شد و از سوی دیگر جایگاه سومی اش 

هم از سوی چند تیم دیگر تهدید شد.
نتایج دیدارهای هفته بیستم لیگ برتر به شرح زیر است:

ذوب آهن اصفهان ۲ - شهرخودرو مشهد یک
گل ها: محمد قریشی )۳۴( و سعید باقرپسند )۴۰( برای ذوب 

آهن و مجتبی بیژن)۹۲( برای شهرخودرو
نساجی مازندران صفر - استقلال تهران صفر

تراکتور تبریز ۲ - سپاهان اصفهان ۲
گل ها: پیمان بابایی)۴۵( و محمد عباس زاده)۷۱( برای تراکتور - 

امید نورافکن)۴۰( و میلاد جهانی)۸۹( برای سپاهان
گل گهر سیرجان ۲ - صنعت نفت آبادان یک

گل ها: سعید صادقی )۳۱ و ۵۱( برای گل گهر - طالب ریکانی 
)۲۷( برای نفت آبادان

فولاد خوزستان صفر - هوادار تهران صفر
نفت مسجد سلیمان صفر - آلومینیوم اراک صفر

فجر سپاسی ۱ - پیکان ۱
گل ها: پیمان رنجبری )۸۲( برای پیکان و میلاد کمندانی )۹۲( 

برای فجر
پرسپولیس ۳ - مس رفسنجان یک

گل ها: مهدی عبدی)۱۹ و ۷۴(، کمال کامیابی نیا)۳۴( برای 
پرسپولیس - مجید علیاری)۲۳( برای مس

»قائم مقام باشگاه شهرخودرو« مطرح کرد:

چرا پنجره پرسپولیس باز است؟ به AFC و فیفا شکایت می کنیم!

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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علاقه نافرجام لیون به سردار
لیون در پنجره زمستانی قصد داشت یک مهاجم به ترکیب خود اضافه کند و چندین 
پیشنهاد نیز داشت که در انتها تصمیم گرفت که با »موسی دمبله«، مهاجم وقت خود 
ادامه دهد. »پیتر بوش« تنها می خواست سردار آزمون خریداری شود و به همین دلیل با 
خرید هیچ مهاجم دیگری موافقت نکرد. باشگاه لیون در زمستان تمام توان خود را برای 
خرید آزمون از زنیت به کار گرفت ولی این باشگاه لورکوزن بود که توانست در انتها ستاره 

کشورمان را خریداری کند.

آرسنال بخاطر طارمی سرزنش شد
با توجه به این که پیر امریک اوبامیانگ، مهاجم گابنی از تیم فوتبال آرسنال جدا شده این 
تیم در خط حمله با مشکل مواجه شده است. در پنجره نقل و انتقالات زمستانی آرسنال از 
جمله تیم هایی بود که مهدی طارمی را زیرنظر گرفته بود اما به دلیل مخالفت پورتو و رقم 
۵۰ میلیون پوندی برای فسخ قرارداد طارمی با تیم پرتغالی،  از جذب این مهاجم ایرانی 
صرف نظر کرد. حالا یک رسانه انگلیسی به انتقاد از آرسنال پرداخت و تصمیمات سران این 

باشگاه را زیر سوال برد.

تصمیم عجیب AFC برای لیگ قهرمانان ۲۰۲۳
کنفدراسیون فوتبال آسیا لیگ قهرمانان را در سال ۲۰۲۳ با انجام تغییراتی برگزار 
خواهد کرد. یکی از تغییرات مهم این است که هر کشوری می تواند نماینده های 
خود را آنگونه که دوست دارد به AFC معرفی کند به طوریکه جایگاه آن ها در 
جدول رده بندی در این انتخاب و معرفی معیار اصلی نخواهد بود. در قانون جدید 
این اختیار به فدراسیون فوتبال یک کشور داده می شود که خودش نماینده ها 

را معرفی کنند.

دختر تنیس باز ایران به یک رنکینگ تاریخی دیگر رسید
مشکات الزهرا صفی دختر تنیس باز ایران که پیش از این با قرار گرفتن در رنکینگ ۷۴ جوانان جهان تاریخ 
سازی کرده بود، دوباره توانست جایگاه خوبی در رنکینگ جهانی به دست آورد. او مدتی پیش از رنکینگ 
۷۴ به  ۸۰ جوانان جهان سقوط کرده بود که در رنکینگ اعلام شده در اول ماه مارس )۱۰ اسفند( هفت پله 
صعود داشت و به رده ۷۳ آمد. او در این مدت در مسابقات سطح یک جوانان جهان شرکت کرده بود که 

حضور در این مسابقات توانست به بهبود جایگاه او در رنکینگ جهانی کمک کند.

قهرمانی زودهنگام گیتی پسند در لیگ برتر فوتسال
هفته بیست و چهارم لیگ برتر فوتسال با برگزاری پنج دیدار پیگیری شد و در پایان آن 
تیم گیتی پسند اصفهان با پیروزی برابر زندی بتن کلاردشت، به قهرمانی زودهنگام در 
این فصل رسید. شاگردان »محمد کشاورز« امروز موفق شدند با نتیجه ۶ بر چهار حریف 
خود را در سالن پیروزی اصفهان شکست دهند. گیتی پسند با این پیروزی ۶۱ امتیازی 
شدند و در فاصله ۲ هفته مانده به پایان لیگ توانستند چهارمین قهرمانی گیتی پسند 

در ادوار مختلف تاریخ لیگ ایران را بدست آوردند.

تیم ملی فوتسال با سه مربی در مسابقات مقدماتی قهرمانی آسیا؟
مسابقات مرحله مقدماتی فوتسال قهرمانی آسیا فروردین ماه ۱۴۰۱ برگزار می شود. وحید شمسایی سرمربی 
تیم ملی فوتسال ایران که قصد داشت »میگوئل مورنو« دستیار اسپانیایی را به کادر فنی خود اضافه کند، 
بعد از منتفی شدن این موضوع اعلام کرد که یک مربی ایرانی دیگر را به جای میگوئل انتخاب می کند. 
به این ترتیب وحید شمسایی، شهاب سفال منش و مصطفی نظری احتمالاً سه مربی ایران روی نیمکت 

تیم ملی در مسابقات مقدماتی هستند.

میزبانی مسابقات والیبال قهرمانی جهان از روس ها گرفته شد
روز دوشنبه اعلام شد فدراسیون بین المللی فوتبال قرار است تیم های روسی را از حضور در 
رقابت ها حذف کند، این بدان معنا است که بازی های روسیه در پلی آف برای صعود به جام 
جهانی برگزار نخواهند شد. فدراسیون جهانی والیبال FIVB هم روز گذشته اعلام کرد که رقابت های 
رقابت های والیبال قهرمانی جهان در روسیه برگزار نخواهد شد. این مسابقات قرار بود از ۲۶ اوت تا 
۱۱ سپتامبر در ۱۰ شهر روسیه برگزار شود. این تصمیم پس از آن اتخاذ شد که روز جمعه فدراسیون 

والیبال با صدور بیانیه ای اعلام کرد که میزبانی این مسابقات تغییر نخواهد کرد.

وریا عذرخواهی کرد 
و برگشت

کاپیتان  غفوری  وریا 
فوتبال  تیم  باتجربه 
روز  استقلال 
حضور  با  سه شنبه 
استقلال  تمرین  در 

و با عذرخواهی از فرهاد مجیدی، سرمربی این تیم، 
به جمع آبی پوشان پایتخت بازگشت و مجوز حضور 
در تمرینات را به دست آورد. هفته گذشته، با اعلام 
کادر فنی تیم فوتبال استقلال، وریا غفوری به دلیل 
تخلف انضباطی در تمرینات این تیم، در اختیار باشگاه 
استقلال قرار گرفت. پس از آن غفوری تمرینات خود 
را به صورت اختصاصی ادامه داد تا آمادگی خود را 

حفظ کند.

به  نساجی  شکایت 
از  استفاده  خاطر 

ژستد و یامگا

نساجی  دیدار  از  بعد 
باشگاه  استقلال  و 
بازیکن   2 از  مازندرانی 
تیم استقلال رودی ژستد و کوین یامگا شکایت کرد. 
باشگاه نساجی اعتقاد دارد پروانه کار هر دو بازیکن تیم 
استقلال به پایان رسیده و به همین دلیل نباید در دیدار 
روز دوشنبه از آنها استفاده می شد. مشابه این اتفاق 
در دیدار رفت دو تیم افتاد و هواداران نساجی به دلیل 
اینکه مسئولان باشگاه از ژستد و یامگا به دلیل داشتن 
مجوز موقت شکایت نکردند نسبت به عوامل باشگاه 

خود موضع گیری شدیدی به عمل آوردند.

والیبال نشسته مس شهربابک قهرمان لیگ برتر شد
در چارچوب رقابت  های لیگ برتر والیبال نشسته کشور که یکشنبه مورخ 8 اسفند 
1400 در محل فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولان برگزار شد؛ تیم والیبال نشسته 
باشگاه صنعت مس شهربابک با غلبه بر ذوب آهن اصفهان و بدون شکست موفق شد 
تا قهرمانی خود را در این رقابت ها جشن بگیرد. در این مصاف که تیم مس شهربابک 
3 بر یک حریف خود را شکست داد و به مقام قهرمانی رسید؛ شاگردان هادی رضایی 

بدون حتی یک شکست موفق به کسب عنوان قهرمانی شدند.

آغاز اردوی تیم ملی کشتی فرنگی از ۱۵ اسفند
»محمد بنا« گفت: مسابقات جام تختی که مرحله آخر 
انتخابی تیم ملی هم به شمار می رفت از سطح خوبی 
برخوردار و عملکرد ورزشکاران رضایت بخش بود. همه 
از  وزن   ۶ در  که  مدال آوری   ۷ جز  به  ما  داشته های 
و  اهواز حاضر شدند  در  بودند،  این مسابقات معاف 
هر مسابقه هیجان خودش را داشت،  طبیعتا نفرات 

اول و دوم جام تختی 
در اردو حضور خواهند 
نفرات  برخی  و  داشت 
سوم هم به اردو دعوت 
می شوند. اولین مرحله 
 ۱۵ روز  از  ما  اردوی 
اسفند ماه برگزار خواهد 

شد.

سائلام رسما سرمربی تراکتور شد
با  تراکتور  اسبق  ترکیه ای  سرمربی  سائلام،  ارتوئرول 
عقد قراردادی یک سال و نیمه به این تیم بازگشت 
او  را در تراکتور آغاز کرد.  از سه شنبه رسما کارش  و 
پیش از تراکتور سرمربی سامسون اسپور در لیگ یک 
ترکیه بود و با این تیم تا آستانه صعود به سوپرلیگ 
اما در مرحله پلی آف شکست  این کشور پیش رفت 
اعلام  اساس  بر  خورد. 
تراکتور،  مدیرعامل 
به  سائلام  ارتوئرول 
عنوان سرمربی، تایفون 
محمد  و  تورکمن 
عنوان  به  نصرتی 
فعالیت  او  دستیاران 

می کنند.

فدراسیون فوتبال پیش از این از تلاش برای برگزاری 
دیدار نهایی ایران در انتخابی جام جهانی در خارج از 
تهران خبر داده بود و حالا حمید استیلی می گوید به 
دنبال فراهم کردن شرایط میزبانی تیم ملی در مشهد 
هستند. تیم ملی فوتبال ایران نهم فروردین ۱۴۰۱ در 
آخرین دیدار از انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ در قاره آسیا، 
میزبان لبنان است؛ دیداری که با توجه به قطعی شدن 
صعود شاگردان اسکوچیچ، تاثیری در این مهم نخواهد 
داشت اما به جهت تاثیرگذاری در جدول فیفا، برای تیم 

ملی اهمیت بسیاری دارد.
فدراسیون فوتبال در دوره ریاست شهاب الدین عزیزی 
خادم قدم هایی را برای میزبانی از این دیدار در یکی 
از شهرهای تبریز، اصفهان، مشهد و اهواز برداشته بود 
تا هواداران تیم ملی در خارج از پایتخت هم فرصت 

تماشای بازی های تیم ملی را داشته باشند.
حتی  و  یافته  توسعه  کشورهای  اکثر  در  اتفاق  این 
آسیایی هم معمول است که دیدارهای خانگی خود را 
به شهرهای مختلف خود منتقل می کنند اما در ایران 
و در چند دهه گذشته این اتفاق هیچ گاه رخ نداده 
و تیم ملی سال های سال است که در آزادی میزبانی 

و  با ساخت وساز های جدید  این حال،  با  کند.  می 
در  باکیفیت  نسبتا  و  استاندارد  ورزشگاه های  وجود 
شهرهای مختلف، در حال حاضر این برنامه با جدیت 

در فدراسیون فوتبال دنبال می شود.
ایران  فوتبال  ملی  تیم  جدید  مدیر  استیلی،  حمید 
اخیرا از مشهد به عنوان گزینه نهایی خبر داده است. 
او در مصاحبه اخیر خود گفته است: صحبت هایی را 
برگزار  در مشهد  بازی شاید  این  انجام می دهیم که 
شود. ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد وابسته به آستان 
قدس رضوی، پیشرفته ترین و مجهزترین ورزشگاه حال 
حاضر فوتبال ایران است که امکان میزبانی از دیدارهای 
بین المللی را هم داراست و حالا این فدراسیون امیدوار 
است با توجه به وجود زیرساخت های مناسب از قبیل 
فرودگاه و هتل های مختلف در این شهر، تیم ملی در 

مشهد به مصاف لبنان برود.
تیم ملی ایران پیش از این دیدار در روز چهارم فروردین 
در سئول به مصاف تیم ملی کره جنوبی می رود که با 
توجه به قطعی شدن صعود دو تیم، تاثیر مستقیمی 
در مشخص شدن صدرنشین گروه A در آسیا خواهد 

داشت.

تیم ملی

تهران یا مشهد؛ 

کدام شهر میزبان بازی ایران و لبنان است؟


